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Al llarg dels anyi i de mica en mica, Castell d'Aro ha 
anat perdent el seu fort caràcter agrícola per anar cedint 
terreny al turisme i als serveis mercès al pròsper i ràpid 
desenvolupament del seu poble germà Platja d'Aro que és 
el nacíi que se n'ha beneficiat més del pastís econòmic 
mentre que Castell d'Aro, confús entre L-I ser o nu ser. ha 
estat el veí que l'ha flairat però no l'ha acabat de tastar. I 
aquesta manca de definició ha estat ei fet que, en gran 
part, ha portat al poble a anar-se aïllant de mica en mica. 
Hem sentit parlar al llarg del.s anys de multitud de 
possibles projectes per potencial- Castell d'Aro com a 
centre històric i, fins al moment, l'únic que s'ha fet ha 
estat la urbanització dels carrers al voltant del castell i la 
reforma de l'edifici. Però aquestes accions no han estati 
acompanyades d'una actuació qui.- donés vida al poble i 
treies un bon rendiment de les acuiacions duic^ a terme. 
Tan sols durant uns pocs anys i de la ma del llavors 
regidor de Cultura Manel Durají (e.p.d.) hi hagué una 
prometedora activitat a l'entorn de les exposicions i el 
Tallei d'Art que se'n va anar on orri quan s'acabà el 
mandat polític de Duran. 

Per acabar d'adobar-ho. la construcció dc la variant ha 
tallat el municipi totalment deixant Castell d'Aro i Platja 
d'Aro pèssimament comunicats interiorment: el camí vell 
de Fan^telcCamí Ral han estat tallats dràsticament sense, 

tqúe s'hagin donat solucions altematnes i aquestes \ies que 
eren excel.lents camms por a les excursions i el lleure dés 
ciutadans i visitants són de díficil recuperació per a 
aquestes funcions pel perill que actualmeni comporten. 
D'altra'̂ tfeanda, els veïns no haurien de prendre un postora 
passiv^^^ iolen que l'iníerès dels polítics en el poble no 
es redi^& a tenir un segon de llista per qèstions purament 
d'imat^-"ï la constitució d'una entitat que vetlli pels 
interes^.s de Castell d'Aro, de la qual se'n \e parlant 
darrerament -l'Associació de Veins de Castell d'Aro seria 
la més'^^eafit- seria un pas important en aquest sentit. 
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L'any 1927 TAjuntament comprava Tedifici del 
castell per destinar-lo a escoles per ais nens del 
municipi car Tedifici que complia aquesta 
funció no estava en bones condicions, tot i que 
Tantic castell tampoc era el lloc més adient. Però 
TAjuntament d'aquella època tingué l'encert 
d'incorporar al patrimoni municipal el seu 
edifici més emblemàtic, el que havia donat lloc 
al poble de Castell d'Aro. El castell de 
Benedormiens data del 1041; el 26 de desembre 
d'aquell any, una sèrie de nobles es reuniren a 
l'església de Santa Cristina per concretar la 
custòdia del castell que correspongué al 
monestir de Sant Feliu. A partir d'aquell 
moment els voltants del castell s'anaren poblant 
donant origen al poble de Castell d'Aro i els seus 
moradors s'han dedicat al llarg dels segles a 
l'explotació dels fèrtils camps que s'estenen a 
banda i banda del Ridaura, l'agricultura ha estat 
el mitjà de vida habitual dels castellerencs. 
Paral·lelament el poble es convertí en el centre 
administratiu del municipi de la Vall d'Aro que 
fins el 1858 formaven tots els pobles de la^^all 
d'aquí ve que encara parlem de la "Vall d'Aro" 
quan ens referim a Castell d'Aro. Aquesta 
capitalitat administrativa i la bondat de la terra 
permeteren un cert desenvolupament de la 
pagesia, malgrat el domini feudal del monestir 
de Sant Feliu i la Seu de Girona, bastint un nucli 
urbà considerable i de fort ambient medieval i 
una munió de masies escampades pel terme, 

Deixament en alguns indrets del casc antic. 

moltes d'elles de gran interès arquitectònic. 
Però arribà el turisme i la seva empenta 
s'emportà la capital de Castell d'Aro cap a 
l'antiga barriada de la Platja d'Aro esborrant 
també el nom del fins llavors poble de Fanals 
d'Aro. L'agricultura, mitjà de vida tradicional, 
anà deixant pas al turisme i els serveis i el poble 
anà perdent empenta per una banda i per l'altra 
tampoc acabà d'entrar en el centre d'interès del 
turisme, tan sols com a zona residencial per a les 
urbanitzacions. 
L'única manera de treure'n partit era potenciar 
el poble com a centre històric aprofitant un casc 
antic de gran bellesa amb el castell com a centre 
d'interès. 
A principis dels anys 70 l'Ajuntament, conscient 
d'aquest fet, endega un pla de rehabilitació dels 
carrers més cèntrics que dóna una nova imatge al 
poble. Poc després, el doctor Oliva i Prat fa un 
estudi del castell i inicia la seva restauració 
tomant a l'edifici part del seu aspecte original. 
A^an d'aquest estudi i a suggeriment de la 
Diputació de Girona, l'Ajuntament acordà en 
sessió de 16 de setembre de 1971 incoar 
expedient per a la declaració de conjunt històric-
artístic del nucli antic del poble integrat pel 
perímetre que formen els carrers Carme, 
Hospital, Castell i Sol incloint el castell, 
l'església, la plaça i el carrer Major. El sr. Lluís 
Esteva n'efectuà un complet informe que serví 
de base per a la petició oficial. Però la tramitació 
restà aturada com també la restauració del 
castóll quan el dr. Oliva Prat morí; llavors 
l'Ajuntament continuà les obres reconstruint en 
lloc de restaurar, tirant a terra algunes bòvedes 
que s'hauria d'haver tingut cura de conservar i 
acabar l'edifici amb afegits poc afortunats. 
S'aconseguí un edifici noble i un centre urbà 
dignificat però des de llavors no hi hagut cap 
projecte seriós i treballat que complementés 
aquestes accions, tan sols es fan exposicions 
eventualment durant els estius i poca cosa més, 
tret de l'època del Taller d'Art. 
ELS VEÏNS 
Han anat passant els anys i el poble ha anat 
acumulant problemes de fàcil o no tan fàcil 
solució i qui més be els coneix per patir-los de 
prop són els propis veïns. A ells hem reunit per 
conèixer més de prop el que més preocupa 
d'aquest Castell d'Aro actual. L'Albert Mont, la 



Mari i la Tina Algaba, la Núria Figueres, la Rosa 
Maria Calvet i en Paulí Ruart pertanyen a 
diferents generacions amb un lligam comú: 
Castell d'Aro. 
Parlem de la mainada, què ens podeu dir del 
seus problemes? 
M. Algaba: Penso que per als nens manquen 
zones esportives, un centre de cultura, una plaça 
0 un lloc adient on jugar sense perill, una 
biblioteca -per qualsevol consulta has d'anar a 
Platja d'Aro- tot i que tenim la de l'escola però 
les hores que es oberta i prou. 
N. Figueres: Per descomptat la mainada no té on 
anar, els gronxadors, les bicicletes,... i els 
monopatins que no deixen de ser un perill 
perquè aquí mateix, al meu carrer, baixen en 
contra direcció sense veure el perill enlloc. I és 
que en realitat, no tenen gairebé on anar. Estem 
bastant deixats en aquest tema. 
M. Algaba: També seria bo tenir un petit pavelló 
d'esports amb una mica de tot i sempre obert i 
cuidat per algú, per tal que les criatures hi 
puguin fer activitats. 
A. Mont: El que ens passa és que el que tenim 
funciona en pocs i concrets esports i a hores 
determinades i, és clar, no és suficient. 
Aleshores, s'haurien de fer uns equipaments 
senzills però que funcionessin tot el dia 
pràcticament i sempre controlat per algú. 
O sigui que el que tenim ara no funciona prou 
per atendre les necessitats dels nens? 
T. Algaba: És que la majoria de vegades si no és 
fa res en concret, resta tancat, en general... 
R. M. Calvet: Passa el mateix respecte al Casal 
d'Estiu 0 al de Nadal; funciona a Platja d'Aro 
però aquí no en tenim. 
M. Algaba: He vist anunciat que es farà un Casal 
per aquestes festes a Platja d'Aro però, és clar, 
els nens d'aqui, com hi van?... Si tu estàs 
treballant, com ho fas? Nosaltres volem tenir el 
mateix que tenen allà en més petit, per 
descomptat, però el mateix. 
Lògicament voleu tenir els mateixos 
avantatges perquè és el mateix municipi però, 
és clar, hi ha tres quilòmetres de separació 
que s'han de tenir en compte per no marginar 
ningú. 
R. M. Calvet: Evidentment hi ha una distància 
pel mig i ara amb les variants encara ho tenim 
pitjor perquè ni pel Cami Ral hi poden anar 
criatures, ja que amb la rotonda que han fet 
davant del cementiri queda tot tallat i molt 
perillós, fins i tot la gent gran per anar al 
cementiri ho té fatal. 
Toquem ara el tema social: festes, esbarjo, 
balls de saló, trobades, com ho veieu? 
N. Figueres: Jo crec que s'haurien de fer més 
coses. La gent jove agafem el cotxe i marxem 
però això no és el millor perquè ens agradaria 
tenir més coses aquí mateix. Per exemple per la 
Festa Major, hi ha uns pressupostos immensos 
per a Platja d'Aro però petitíssims per aquí i, 
lògicament, la gent del poble ja ni vol anar 
enlloc. Abans demanaven la col·laboració del 
jovent d'aquí però l'únic que es manté encara de 
tot el que vam fer és la cursa de bicicletes. No 
ens deixen participar en res... tot s'ho volen fer 
ells, 0 sigui l'Ajuntament, i el grup que érem ens 
n'hem cansat i hem deixat de fer res. Tothom es 

mou un xic per les eleccions. Jo, com a jove, 
penso que s'haurien de fer més coses. 
R. M. Calvet: Realment no es fan massa coses 
però és que la gent tampoc no participa, sempre 
som quatre gats, els quatre de sempre. I les festes 
costen diners i si la gent no hi va... fa pena. 
A. Mont: Jo crec que els cèntims s'han de gastar 
-més aviat- en fer d'una vegada aquest mini 
polisportiu, arreglar força bé el casal de la gent 
gran, fer una festeta de tant en tant, berenars per 
als avis, etc. 
R. M. Calvet: És veritat, això és millor perquè la 
gent del poble no col·labora en res. 
P. Ruart: He vist moltes vegades que la gent no 
assisteix als actes que es fan en general per a 
tothom i és ben trist. 
M. Algaba: Si que està bé que arreglin coses, 
com ara aquesta casa per la gent gran, fins i tot 
es podria utilitzar per fer reunions. 
P. Ruart: Bé, és clar que nosaltres necessitem un 
lloc perquè al Casino hi érem temporalment, així 
que ara estarem com a casa nostra, sempre obert 
i ben cuidat i si fem festes o treballs estarem 
molt bé. 
O sigui que tú, Paulí, creus que ara tindreu 
un lloc adient i que l'Ajuntament ho està fent 
bé posant a la vostra disposició aquest 
local? 
P. Ruart: Sí, per descomptat estem molt 
contents perquè fem una bona pinya els 40 o 50 
socis del Casal. 
Tocant el tema de la feina, hi ha perspectives 
de trobar treball aquí al poble, han funcionat 
aquestes naus industrials que s'han 
construït? 
A. Mont: Està molt malament perquè les coses 
no es van fer bé i no és que estigui mal situat 
sinó que el problema són els costos. Tot és car i 
pocs o ningú inverteix en indústria en aquesta 
zona nostra. 
No es pot fer res per potenciar una mica més 
el polígon 0 crear llocs de treball... propostes, 
reformes, ho veieu molt difícil? 
A. Mont: Ho hem intentat, ens hem bellugat però 
en aquest moments es prou delicat i si no 
s'abarateixen els preus ningú voldrà invertir. 
Aquí el que millor pot funcionar és el petit taller 
de qualsevol cosa però petit i d'aquells que, per 
exemple, l'amo viu a sobre. 
La variant ha fet mal al poble. Malgrat el 
trànsit li anava més bé a tothom abans? 
A. Mont: Hi ha una cara que és la bona i és que 
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estem molt tranquils. Aleshores això pot fer que 
ens porti més gent que busca realment la 
tranquil·litat total. Llavors hi ha la part negativa 
que, ara mateix, passa molt poca gent però a la 
llarga aquesta mateixa gent tomarà si en el poble 
hi troba caliu i propostes turístiques adients. 
T. Algaba: És molt important que els 
establiments ofereixin qualitat perquè si, per 
exemple, un restaurant ofereix un excel·lent 
servei, per apartat que estigui, la gent hi anirà. 
És important donar qualitat, entom... una mica 
de tot. 
R. M. Calvet: També crec que hi ha un problema 
greu en general per a tothom i és que vulguin 
comparar un Platja d'Aro amb un Castell d'Aro, 
paguem els mateixos impostos quan aquí ni de 
bon tros es treballa com allà. 
A. Mont: Això és de debò un greu problema 
perquè arrosseguem els preus d'allà i lògicament 
no és el mateix un lloc que l'altre. Aquí els 
negocis no funcionen com a Platja d'Aro, això és 
evident. 
Com veieu el nucli antic del poble, està prou 
cuidat? 
N. Figueres: Jo crec que està poc cuidat, per 
deixament no tenim ni biblioteca o una sala 
d'activitats diverses... i aquestes cases que han 
caigut, ja veus quin efecte fan, en un 
abandonament deplorable, cables de corrent tan 
perillosos que a més malmenen l'entorn. No es 
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Les cases abandonades al bell mig del poble. 

preocupen prou del poble, estem deixats de la 
mà de Déu. 
R. M. Calvet: Sí, podria estar millor, sempre es 
)oden fer coses però el problema és que sempre 
es millores les paguem nosaltres. A casa meva 

no veuràs cap fil, tots han passat per sota terra 
però m'ho he pagat jo. 
A. Mont: El pitjor de tot és que en el seu temps 
s'havien d'haver fet una normativa per al centre 
històric de Castell d'Aro i no s'ha fet i, és clar, 
tot és complicat i ara va com va. Les companyies 
de la llum no es poden tocar i si no hi ha una 
normativa que digui, posem per cas, que s'han 
de treure tots els pals, i es treballa amb 
contundència no s'aconsegueix res. I així va tot. 
S'aconseguirien més coses fent una associació 
de veïns i arribar fins on calgui amb les 
perinents demandes i propostes cíviques? 
M. Algaba: Si més no, sempre quedaria 
constància de les reivindicacions. 
Com a nucli històric creieu que se'n té prou 
cura? 
R. M. Calvet: No, però també és culpa dels 
propietaris d'aquestes cases, no? 
T. Algaba: No, però també penso que les cases 
que són en venda són molt cares. 
M. Algaba: I a part d'aquest problema, si estan 
mig enrunades i encara s'han d'arreglar el tema 
empitjora. 
A. Mont: L'adequat seria dictar més normes i 
que els propietaris les complissin a curt o llarg 
termini però és problemàtic perquè aquestes 
cases que són abandonades de tant temps tenen 
problemes d'herències i, aleshores, com s'ha de 
fer? 
N. Figueres: Això és problemàtic però ningú fa 
res pel que fa al manteniment. Per què no es 
cuida igual per les festes de Nadal que durant tot 
l'any? 

Mont: De fet, el tema de les cases es molt 
difícil de solucionar i tan sols les entitats podrien 
fer força ja que hi ha moltes cases que estan 
abandonades de fa molts anys i que ningú hi fa 
res però és molt complicat. Respecte al nucli 
antic no està prou cuidat i penso que es podria 
tenir molta més cura de tot l'entorn. 
Parlem ara del transport. Que en podeu dir? 
P. Ruart: Nosaltres, com a gent gran ja t 'ho pots 
pensar, sempre estem demanant favors i plorant 
a un 0 altre que et porti d'aquí cap allà, no tenim 
res de res. Quan es va treure el tren, la mateixa 
companyia hagués hagut de reemplaçar aquest 
mitjà per un altre de més modern, qualsevol, 
però no deixar-nos incomunicats totalment. No 
es va fer res aleshores i després tampoc com 
veieu. 
A. Mont: Jo m'imagino el que va passar. Ha estat 
cosa de la SARFA, que és un monopoli. La 
companyia té un recorregut i "les carreteres són 
seves". I si aleshores tot el poble hagués fet 
força, potser s'hagués aconseguit un transport 
idoni per a la zona, és a dir. Castell d'Aro, Santa 
Cristina i Sant Feliu però ningú no es va moure i 
així estem. Per un costat sempre hi ha el tema 
que no és rendible i, per l'altre, la companyia 
sempre posa traves per continuar essent l'única. 
Hi ha el problema, per exemple, que els nois i 
noies que van a estudi a Sant Feliu s'han de 
pagar el transport a part i és molt car. 



M. Algaba: Sí, els que van a estudi a Sant Feliu 
paguen unes 15.000 pta al mes i això poden fer-
ho els que van a Tlnstitut però no pas els de 
Professional que no han aconseguit encara cap 
mena de transport, s'han d'espavilar com poden. 
L'adient seria fer una línia regular petita per als 
tres muncipis, un consorci seria ideal. 
A. Mont: Fa molt es va fer un estudi sobre aquest 
tema i es va topar amb la SARFA però si s'hi 
posessin de ferm, no seria tan deficitari i molta 
gent el faria servir. 
Fa temps que hi ha aquest lluita sobre el 
transport, no? 
A. Mont: Si, però la qüestió és que els tres 
municipis no es posen d'acord perquè, com que 
els altres pobles no tenen problemes de 
transport, no es mouen ni se'n preocupen. 
R. M. Calvet: I així tenim molts problemes, com 
ara que no es fa pràcticament cap activitat al 
poble. Teníem ballet i les mares de Platja no 
varen parar fins que no ho van portar allà, ara 
aquí es fa dos dies i prou. Lògicament per fer-ho 
tot igual haurien de ser dos locals i dos de tot 
així és que en prou feines es fan activitats i per 
postres no tenim un transport per moure'ns. 
M. Algaba: És la problemàtica de ser dos pobles, 
aquí s'han començat coses però al final tot ha 
anat a parar a Platja d'Aro. 
N. Figueres: Per descomptat que si vols fer 
quelcom has d'agafar el teu cotxe i anar amunt i 
avall. Sempre hem estat els últims. 
R. M. Calvet: Aquí no hi ha consciència de grup, 
fins i tot quan es fa la reunió de pares som els 
quatre gats de sempre, la gent vol ser a casa seva 
i que li facin tot. 
Passem al tema de la Seguretat Social, és a dir 
metges. Com trobeu el servei? 
P. Ruart: Nosaltres, ara per ara, estem contents. 
M. Algaba: Jo, la veritat és que no estic 
conforme que hi hagi el pediatra un dia i una 
hora a la setmana, penso que no és suficient. 
R. M. Calvet: El que tampoc trobo bé és que 
cada vegada que hi vas, trobis un metge diferent. 
Un dia M vaig anar amb la nena amb molta febre 
i em va dir "vine el dijous que hi haurà el 
pediatre". No estic conforme amb això. 
A. Mont: De fet, no es podem queixar del servei 
en general, ara bé, es pot millorar -per 
descomptat- i a la gent gran penso que la tracten 
molt bé i és clar que el pediatre hi hauria de ser 
cada dia encara que fos una hora. Quant a 
problemes greus, ja saps, vas a Palamós. 
R. M. Calvet: També penso que els metges entre 
ells no s'entenen gaire perquè un et dóna un 
remei i l'altre te'l canvia i així van fent proves. 
Creieu que el castell està ben aprofitat o més 
aviat trobeu que no es fan gaire coses en 
relació al gran espai que es disposa? 
M. Algaba: Els estius sempre s'han fet 
exposicions però poca cosa més 
Durant l'hivern també s'haurien de fer més 
coses a part de les exposicions? 
M. Algaba: Per descomptat, a més veig que per 
dins no el mantenen gaire net. Ja sé que és 
difícil perquè és molt gran, potser hauria de fer 
una empresa el manteniment, i d'altra banda sé 
que tenim molts quadres i escultures que són 
patrimoni del poble però que ves a saber on 
són... abandonats i en qualsevol estat. 

Tinc entès que es farà un balanç i un recull de 
tot el que tenim, es classificarà i s'exposarà 
permanentment per tal que tothom pogui 
gaudir de les obres. Si més no, així m'ho han 
confirmat en el Departament de Cultura. 
A. Mont: Quant a aquest tema, el meu parer és 
que seria bó que l'Ajuntament trobés persona 
una mica entesa en el tema de l'art i -per 
descomptat- li agradés aquest món i que es 
dediqués exclusivament a tenir cura d'aquest 
patrimoni artístic, crec que això seria el millor. 
També de tenir cura que tot fos net i cuidat en 
tots els aspectes. El castell, si es dugués bé seria 
molt rendible perquè ell mateix es va fent famós 
i els millors artistes hi volen exposar i no has 
d'anar darrera de ningú. 
Canviant de tema, he sentit comentaris que 
en el poble hi ha queixes de manca de 
vigilància policial, sobretot durant les nits. És 
així? 
M. Algaba: Possiblement la patrulla passa un 
cop per la nit però, és clar, què representa això? 
P. Ruart: Quan sí els veus sempre és al mat í , 
quan les criatures surten de l'escola però dic el 
mateix, després res. 
R. M. Calvet: La veritat és que tenim al poble 
uns quants bretolets que fan de les seves, és més, 
fa pocs dies i a pié dia mentre érem a casa i tot 
era obert, em van entrar i em van prendre el 
moneder. Vaig donar veus perquè almenys em 
tomessin el moneder amb els documents i al dia 
següent va aparèixer a l'església . Tinc molt clar 
que si els municipals passessin diversos cops 
amunt i avall i es veiés que hi ha més vigilància, 
crec que no es farien tantes coses dolentes. 
A. Mont: La veritat és que no sé com s'ho 
munten però és que no veus una presència 
policial enlloc del poble i ja no parlem de les 
urbanitzacions. Hi hauria d'haver un recorregut 
sempre diferent però que no fallés cap dia i fer-
ho a peu. Així et sens més o menys protegit. 
T. Algaba: De fet no es vigila res, aquí mateix a 
la plaça on hi ha els gronxadors, no fa gaires dies 
un nen tirava a matar ocells amb una escopeta de 
balins i a part que és un perill per a la mainada, 
no els pots dir res perquè encara et planten cara. 
N. Figueres: Els nens sempre en fan de 
rabassades però la veritat és que no tenen gaire 
lloc per jugar i si hi hagués una mica de 
vigilància també s'estarien de fer maleses. 
M. Algaba: Ara mateix, durant els dies del 
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El poble pels volts de 1925. 
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Pessebre, no sé si perquè els hi diu el mossèn, 
venen a controlar una mica més però després res. 
En fi, que tots creiem de debò que una mica de 
policia -per no dir molta més- ens faria molta 
falta. 
Són molts els problemes aquí exposats i en la 
confiança que de mica en mica les coses aniran 
milloran, donem per finalitzada aquesta xerrada. 
UNA PROPOSTA 
Membres d'aquesta revista ja plantejaren fa 
temps una possibilitat senzilla d'incorporar 
Castell d'Aro al món turístic aprofitant aquesta 
circumstància per bastir tot un projecte 
d'activitats al poble. 
Castell d'Aro conforma de forma natural el 
centre d'una ruta, podríem dir-ne medieval, que 
té el punt de sortida a Platja d'Aro mateix. 
Efectivament, can Bas és una masia antiga que 
té la particularitat de tenir la torre de defensa 
més propera al mar. I el municipi conserva 
encara alguns bells exemplars: la torre de Can 
Dausà, la de cal Xai, la del mas Riembau i la del 
molí del Mas Candell. Totes estan situades al 
llarg dels camins antics que comunicaven els 
pobles: el Camí Ral i el Camí de Castell a 
Fanals. L'únic problema és que quan es va fer la 
variant no es va tenir en compte la importància 
que aquestes vies tenen encara com lloc d'esplai 
i de comunicació entre els pobles i la mateixa 
natura, mentre els polítics es preguntàveu què es 
podia oferir de nou als visitants. 
Es tractaria de potenciar aquesta ruta com una de 

Cafès Roura ha ampliat la seva activitat i ha 
obert nous establiments especialitzats en la 
venda de les diferents varietats de cafè i 
oferint també servei de cafeteria per tal de 
poder degustar el plaer d'una bona tassa en 
el mateix establiment. 
El Cafetí de Cafès Roura manté oberts dos 
locals, un a Figueres i el recentment 
inaugurat de Girona a la Gran Via Jaume I 
ntimero 60 just davant Tràfic. 

les formes de donar a conèixer Castell d'Aro a 
la població turística de Platja d'Aro. Per fer-ho 
caldria condicionar els accessos indicats 
adaptant-los perfectament a aquesta funció, 
senyalitzar els punts d'interès amb una bona 
informació de les seves característiques i 
història i fins i tot i a ser possible, poder-hi fer 
una visita. Castell d'Aro seria el centre 
d'atenció, motius n'hi sobren: visita a les 
exposicions del castell ,al casc antic i també a 
l'entorn com el barri de la Coma. Aprofitant que 
l'Ajuntament té la propietat de can Bas, la torre 
de defensa de la masia podria habilitar-se com a 
punt de sortida condicionant la construcció com 
a petit museu on s'exposés gràficament la 
història, les característiques i el funcionament de 
les torres de defensa de la Vall d'Aro. 
Un bon dia de no fa gaire temps, la Generalitat 
trobà entre els expedients que li traspassà el 
govern de l'Estat, la documentació corresponent 
al projecte començat pel Dr. Oliva Prat i que 
quedà aturat per raó que ningú envià a Madrid la 
documentació que el ministeri demanava. 
Gairebé vint-i-cinc anys després, la Generalitat 
ha reprès aquell expedient i està ultimant el 
projecte per declarar Castell d'Aro nucli a 
protegir la qual cosa voldrà dir prendre tota la 
sèrie de mesures que fins ara no s'han portat a 
terme i la revalorització de Castell d'Aro... amb 
permís dels polítics. 

Hermínia Esteve - Pere Barreda 

súper avui 

L'amabilitat i l'assessorament 
del botiguer d'avui 

Ctra. Sant Feliu, 11 
PLATJA D'ARO 
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EI Pla General d'Ordenació 
Urbanística de Castell-Platja 
d'Aro, aprovat ara farà uns tretze 
anys, va ésser un desencert quasi 
absolut. La seva negativa 
incidència en el desenvolu-
pament del nostre municipi és 
ben palesa i el futur no és gens 
engrescador. 
Fan falta continus retocs, sorgits 
i calafataments a un vaixell mal 
concebut, que no agafa bé el vent 
i que fa aigües pertot arreu. 
Podríem analitzar pam a pam tot 
el terme municipal i ben segur 
que hi trobaríem coses molt 
curioses i molta gent disposada a 
explicar-nos la seva "aventura 
personal". 
La meva "aventura personal" fa 
referència avui a un pecat 
d'omissió... pecat d'abandó. 
M'estic referint al sector o nucli 
de població de la carretera de 
Santa Cristina (sortint de Platja 
d'Aro), cantó de muntanya, que 
envolta el cementiri vell i que 
comença al garatge d'en Miquel 
Pérez, magatzem Cotcho, can 
Jacinto, bar "En Ruta", edifici 
Bitácora, garatge d'en Julio, 
llibreria l'Estel i floristería Art i 
Flora, amb la riera de can Pepus 
al mig i la urbanització Dalmau 
al fons. 
El Pla General es va ocupar de 
l'altra banda de carretera: 
garatge Dilmé, ca la Marcelina..., 
creant la unitat d'actuació, 
"Tallers de Fanals", amb un 
repartiment de càrregues que és 
per xucar-hi pa. Però del cantó 
de davant, tant o més poblat, 
simplement se'n van descuidar. 
Sembla que un dels motius 
d'aquest oblit va ésser la molesta 
presència d'un cementiri al 
sector. El dibuix de carrers no va 
quedar prou bonic amb aquella 
"cosa" al mig. Si la propietat 
hagués estat d'un particular, d'un 
veí viu, la cosa hagués estat més 
fàcil: es fa passar el carrer pel 
bell mig com és costum a la resta 
del Pla i arreglat. Però a 
diferència dels veïns, els morts 
es mereixen un respecte. 
Solució: no s'ordena el sector, es 
clausura el cementiri i després de 

La riera de les Suredes, (o riera de can Pepus) que es va desbordar 
durant els últims aiguats ocasionant molts problemes als veïns. 

vuit anys de l'últim enterrament 
ja es poden fer passar les 
màquines bulldozer i fer un 
planell ben maco amb fins i tot 
una placeta amb una font i bancs 
per tal que la gent gran prenguin 
el sol. 
Tretze anys després d'aquella 
sàvia decisió: 
- els voltants del cementiri se-
gueixen essent un descampat, 
- l'embocadura de la riera de 
can Pepus s'embossa i la rierada 
s'obre nou camí cap a mar just 
per dins el supermercat de ca la 
Marcelina, 
- l'Ajuntament suprimeix l'en-
trada als apartaments Anna 
Maria i forma un talús de terra 
que estreny perillosament el 
camí de fang que dóna a 
l'entrada de l'edifici Bitácora 
amb local comercial i deu veïns 
que hi viuen tot l'any (10 
famflies = 32 persones majors 
d'edat = 32 vots). 
Aquest carrer de terra al costat 
de la riera que és gairebé 
impracticable, curiosament és fet 
servir a diari pels autocars de 
transport escolar per entrar a la 
urbanització Dalmau, la qual 
cosa em sembla una temeritat si 
tenim en compte l'estat del ferm 
i la possibilitat d'altres accessos 

en millors condicions. 
Pel que fa a la presència del 
cementiri, haig de dir a títol molt 
personal (no sé que en pensen els 
altres veïns) que a mí no em 
molesta en absolut. Jo hi tinc un 
germà i el pare enterrats. Més 
que traslladar-lo, m'agradaria 
integrar-lo urbanísticament, 
remodelant-lo i embellint-lo de 
manera que, més que un destorb, 
fos un signe d'identitat del barri. 
Ara és bon moment per demanar 
coses i fer suggeriments: 
s'acosten eleccions municipals i 
els polítics van boixos amb la 
confecció de la llista de 
promeses a no complir. 
Per aquesta campanya electoral 

' els veïns del sector ja tenim 
eslògan: 
"Riera: lliura'ns de la riera". 

Josep Mir 
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EL BASSAL DE 
LES GOGES (ill) 

(Continuació del núm. anterior) 

Un bon matí del mes de juny, 
l'hereu marxà a un mercat de les 
rodalies a on solien donar-se 
cita tots els importants d'aquella 
comarca. El dia abans havia 
molt ben arreglat la tartana, 
ajudat pels mossos, havia polit 
els guarniments. L'endemà quan 
de jorn sortí vestit de vellut i 
armilla ratllada de sanefes 
daurades; donava l'aspecte d'un 
gran senyor malgrat la seva 
curta edat. Pels camins arran del 
mar en aquelles hores del matí 
la marinada hauria inspirat la 
més bella música, ningú no 
hagués predit un canvi tan 
amenaçador del temps. 
La goja, visionària, de sobte va 
veure tot el que succeiria. Fou 
presa d'un pànic i baixà les 
escales esglaiada donant ordres 
a tothom per tal que acudissin 
ràpids' al camp per segar el blat 
tot anunciant-los la pròxima 
pedregada que ho assolaria tot. 
Corregueren tots al camp, 
treballant folls per salvar la 
esplendorosa collita. 
Estranyats per la prematura 
sega, tots els pagesos veïns 
anaran fen comentaris de mofa, 
ja que un sol clar i el cel ben 

blau feien preveure una forta 
calor per tot el dia, mentre tot el 
servei de can Cruanyes 
treballava afanyadament en la 
sega. Tan forta havia estat la 
influència de la goja per tot 
Fanals, que amb precs 
d'insistència feia que treba-
llessin amb tant coratge que, 
poc després del migdia, ja 
tenien el balt sota cobert. 
Poc podia esperar l'hereu de 
tomada sota aquell sol ardent, 
que ja començava a tenir 
auréola roja al seu voltant, tot el 
que trobaria en arribar a la vall. 
Pel camí pendent de tomada 
començaren a inflar-li el cap 
amb tota mena de comentaris 
cada vegada amb més 
esverament, mentre anava veien 
els camps ja segats. Sentia 
angoixa i ràbia a la vegada i 
pressa per l'arribada. Tan fortes 
garrotades donà a l'animal que 
tirava amb tanta força la tartana, 
que diuen que feia saltar les 
pedres. Els narius de l'animal 
semblaven rebentar, de sos ulls 
tan desorbitats s'hauria pogut dir 
que era la batalla del dragó amb 
Sant Jordi. Foren tants els 
comentaris i tan poca la 
defensa, que en arribar a casa 
era foll de ràbia quan anà a 
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10 Paratge darrera la masia on estava situat el bassal de la llegenda. 

cercar la dona. La llegenda diu: 
que aquelles paraules que tan 
havia suplicat ella, aquell 
primer dia al bassal, si un dia 
les hi deia no la veuria mai 
més: LES GOGES GOGEGEN, 
LES BOGES GOGEGEN. 
Tot aquell estat de coses feia tal 
la confusió que res en aquell 
moment no hagués fet possible 
un arranjament, la ràbia els 
cegava follament. 
La tempesta amb grosses 
nuvolades en forma de torres 
amenaçava formar-se al costat 
de ponent. Avançava 
ràpidament, cobrint tot l'espai i 
esdevenint tanta foscor que 
qualsevol hagués dit que les 
hores saltaven de tal forma que 
ja havia arribat el capvespre. 
Fugia la fada per aquells 
camins, per on ella havia 
vingut, caminant amb tanta fúria 
que gairebé s'haurien pogut dir i 
confondre els seus peus lleugers 
que marxaven sobre un rodell. 
Els primer trons feren tremolar 
la terra tot anunciant la 
tempesta que la goja visionària 
ja havia previst. Ja dintre el 
bosc que convertit en tenebres 
anava tancant-se al seu pas, tot 
engolint-la dintre la gruta de 
foscor, de sobte, un llampec 
deixà entreveure l'última imatge 
de la goja en aquells segons de 
forta llum convertia a tots en 
cecs. Després de la foscor, 
arribà la tempesta, i caigueren 
les primeres pedres 
d'avanguàrdia continuades amb 
tanta espessor que al final ho 
assolarien tot. Quedà així tota la 
comarca arrassada. Diu la 
llegenda que fou tota abatuda 
igual que si un vol d'ocells 
posseïts d'un bec monstruós s'ho 
cruspissin tot sense deixar 
rastre. 

Després d'aquell soroll aterrador 
que deixava els cors plens 
d'angoixa anaren sortint dels 
seus caus tots els caps amb 
aspecte d'animalots esporugits 
per la forta ventallada, amb 



¡M masia de can Cnianyes. 

l'ànsia esperançadora a pesar de 
la temença d'afrontar el desastre 
que es feia pressentir. 
Davant l'aspecte trist que feia 
sentir la vall, per tot aquell 
succés tan ràpid com inesperat, 
sols un certament amb una visió 
sobrenatural podia haver salvat 
la collita segada abans de 
temps, tal com havia ordenat la 

seva muller, pensà l'hereu tot 
despertant-se. De sobte sentí la 
fredor que envaïa el seu cos; la 
dona no estava allí ni a la 
cambra ni a la casa. No era 
possible. N'hi donaria tant 
d'amor i li seria tan reconegut 
que esdevindria el més fervorós 
de tots els esposos, però no 
estava amb ell per dir-li. Aniria 

al bassal i l'esperaria. En arribar 
allí, solament quedava arraconat 
a les vores la pedra que ho 
havia assolit tot. 
Un silenci ensordidor, envaïa la 
atmosfera. L'hereu avançà per 
camins de dreta i d'esquerra 
cridant-la sense parar, tan fort 
que es deixava sentir per tota la 
vall, retronyien les muntanyes 
morint-se en un ressò sense 
reposta i així mori el dia i 
l'esperança de l'hereu que tomà 
a casa desesperat tenint la 
sensació que el món es tomava 
negre, tot enfonsant-se als seus 
peus  

I DESPRÉS DE MOLT 
TEMPS, L'HEREU BAIXÀ AL 
BASSAL TOTS ELS DIES DE 
LLUNA PLENA, PERÒ LES 
GOGES JA NO HI 
TORNÀREN MAI MÉS. 

Llegenda popular de Fanals 
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SI ET PENSES QUE JA HO HAS VIST I SENTIT TOT, PREPÁRA T A CONÈIXER 

I els seus protagonistes : Un Kder L % 
carismàtic com Moisès, la tenacitat 

de Noè. La paciència de Job. La grandesa de David. La saviesa de Salomó. La fidelitat 

de Rut, i l'equip de cronistes de 

Jesucrist, Mateu, Marc, Lluc i Joan. I l'infatigable Pau, que entre Cartes i Epístoles 

va produir 14 llibres. L'agenda de Déu, és la Bíblia per a nosaltres. 

El nostre objectiu és apropar a tothom el poder i el coneixement de la paraula de Jesucrist, 

mitjançant la correcta comprensió de la Bíblia. 

EN L'AGENDA DE DÉU TAMBÉ HI ENTRES TU 

Els Cursos Bíblics per Correspondència són del tot gratuïts i 
no et comprometen a res. Només et cal enviar-nos aquest cupó 
a l'adreça indicada. 

CURSOS BÍBLICS PER CORRESPONDÈNCIA 
J. BataDe Puigbert ' 
Rambla Onze de Setembre, 92 
17244 Cassà de la Selva Tfs. 4602 35 i 82 29 29 

NOM  

ADREÇA.. 

TELÈFON. PROVÍNCIA . 

GRATIS COM LA PARAULA DE DÉU 
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L'APARADOR 

STA. CRISTINA D'ARO 

Reportatge gràfic: SUSANA PADILLA 
FOTO-FLASH 

La majestuositat de les carrosses dels Reis d'Orient cristinencs 
posa de relleu la qualitat i tradició dels carrossaires del poble. 
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Els Reis saludaren als nens i nenes de 
Santa Cristina i els obsequiaren amb petits 
regals en el que havia de ser l'aperitiu d'una 
nit màgica. 

El rei Baltassar i el seu ric vestuari, com el 
de tots els Reis i sèquit, mostra de la riquesa 
i generositat dels màgics monarques, com 
quedaria patent hores després. 



L'APARADOR 

CASTELL-PLATJA D'ARO 

El Pessebre Vivent ha tornat a tenir enguany un gran èxit 
i ha estat visitat per un nombrós públic provinent de tots els 
racons de Catalunya. 

Els Reis saludaren a grans i petits al Pave-
lló de Platja d'Aro i a l'església de Castell 
d'Aro, i repartiren les primeres joguines entre 
els més petits. 

Petits i grans i pràcticament totes les famílies de Castell d'Aro 
han participat en el muntatge i representació dels diferents quadres 
escènics del Pessebre Vivent. 

h Rosa Corominas (a la foto) i Susanna 
Tauler encapçalen els respectius equips de 
Platja d'Aro i Castell d'Aro que tenen cura 
que la Cavalcada de Reis sigui possible. 

fas. Els Reis d'Orient arribaren enguany transportats per uns 
espectaculars elefants. 
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TECS 
HISTÒRICS 

En altres temps, la Font del 
Ferro de Castell d'Aro no patia 
el deixament i l'oblit en què ha 
caigut en l'actualitat. Més aviat 
era un lloc freqüentat, no 
només per la gent del poble, 
sino de tota la comarca com ho 
testimonia aquesta foto de 
principis de segle amb aquest 
grup de tapers de Sant Feliu 
als quals s'hi ha afegit el 
carboner de la Vall d'Aro (1) i 
el jove Pepito (13), que vivia 

darrera l'església, qui sovint 
ajudava els carboners i de 
passada s'enganxava a tots els 
tiberis que es feien en aquest 
paratge. Els tapers ganxons no 
perdien ocasió quan es tractava 
de fer bons tecs, ja fos la 
celebració d'un casament com 
el de Josep Vilaret, o 
simplement una arrossada a 
bosc. 
I la Font del Ferro era un lloc 
idoni. Arribaven de bon matí 
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en el tren i no en tenien prou 
amb l'àpat a bosc que 
aprofitaven la tarda per menjar 
peixopalo a can Sagué i per 
comprar vi a les cases de 
Castell d'Aro que en tenien per 
vendre, cosa que se sabia 
mercès a la branca de pi que 
es penjava a la porta per 
indicar aquesta circumstància. 
Eren altres temps que hem 
pogut plasmar de mans de 
Tomàs Alberti. El seu avi, Joan 
Alberti Colomer (3) era un dels 
comensals de la foto que 
volgué deixar constància de 
que sabien apreciar la natura, 
gaudint-ne i conservant-la. 

Pere Barreda. 



ELECTRICITAT ELECTRODOMÈSTICS 
FONTANERIA I FERRETERIA I 

GAS PINTURES 

Avda. Palamós, 85 - Tel. 82 66 87 - 17250 PLATJA D'ARO 

FOTO-FIASH 
Reportajes Fotográficos 
Fotografía 
Color - Bodas 
Tenim un ampli reportatge fotogràfic del Pessebre 
Vivent de Castell d'Aro a la vostra disposició. 

ct ra. San t Fel iu, 7 - Te l . 81 62 8 0 
P L A T J A D ' A R O 

Moble modern, clàssic i tapisseria 
Rústic català, bambú i lacats 
Confecció de cortines i cobrellits 
Matalassos FLEX, PIKOLIN i LATTOFLEX 
Servei immediat - Repartiment diari 

Mm MWIL· 
ctra. Sta, Cristina - T. (972) 81 83 82 - 17250 PLATJA D'ARO 
c/. Teulera, 37 - T. (972) 83 70 02 - 17246 STA. CRISTINA D'ARO 

SUPERMERCAT 

Av. de la Platja, 8 
Tel. (972) 81 71 60 
17249 CASTELL D'ARO 

G a r a t g e M i q u e l P é r e z H e r r e r a 
Servei Oficial 

Ctra, Santa Cristina, 38 
Telèfon 82 59 60 17250 PLATJA D'ARO (Girona) 
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I EL 
MAS DE 

CAN CLARA 
Aquest mas és un deis tants 
que hi ha a la Vall d'Aro. 
Situat al bell mig d'una 
magnífica extensió de terreny i 
bosc, és una cvasa de somni 
per a qualsevol amant de les 
masies catalanes. 
Peter Kosidlo i la seva família 

la varen comprar fa uns anys i 
l'han anat restaurant deixant-la 
tal com era originàriament. La 
famflia viu al mas tot l'any i 
tot seguit Peter ens explicarà 
un xic el perquè d'haver-la 
adquirit i el seu procés de 
restauració. 
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D'on ve aquesta iLlusió per 
les masies? El fet d'instal.lar-
vos a can Clara i restaurar-la 
fou solament casualitat o un 
desig de sempre? 
Les masies sempre m'han 
agradat com també la vida de 
pagès; no sóc home de ciutat -
sóc més de camp- i treballant 
en el turisme anem molt de 
bòlit i sempre amb molts nervis 
i aleshores necessites a canvi 
viure en un lloc tranquil per 
"reposar piles". Pels volts de 
l'any 1979 teníem uns 
apartaments al costat de 
l'Ajuntament de Platja d'Aro 
els quals quedaren afectats per 
les reformes que llavors es 
varen fer a l'edifici municipal. 
Fou aleshores quan decidirem 
comprar una masia per viure-hi 
tot l'any. Fou casualitat trobar 
aquesta tan ràpidament i 
comprar-la perquè moltes 
vegades quan has de comprar 
qualsevol cosa d'aquesta 
importància, mires i mires i 
dubtes molt, però en aquest cas 
fou dit i fet, veure-la i 
comprar-la. 
O sigui que va ésser com una 
atracció total d'immediat! 
Suposo que tota la família hi 
estaria d'acord, sobretot 
l'esposa? 
Sí, tots plegats, per descomptat. 
Si no fos així no pots fer una 
compra d'aquesta importància i 
la meva esposa estava 
encantada. 
Ja m1io havia semblat 
parlant amb ella perquè en 
principi em pensava que no 
fos la pubilla de la casa pero 
m'ha aclarit que és filla de 
Sils i que realment està molt 
contenta amb la casa. 
Aleshores passa que una cosa 
és comprar i l'altra restaurar. 
Crec que l'hem restaurat amb 
molta consciència i vam tenir 
la sort que el construir i 
restaurar aleshores no era tan 
car costós com ara que hi ha 



uns preus esgarrifosos. Des que 
vam començar Tany 1980 hem 
tingut cinc anys els paletes a 
casa i de fet encara no éstá 
acabada del tot, el més gros sí 
i ara queden els detalls. En 
aquell temps que et parlo 
també el turisme funcionava 
més bé i, lògicament, hi havia 
més diners. Ara és molt 
diferent. Actualment ni 
nosaltres ni els nostres fills 
podrien fer tot el que hem fet, 
seria massa costós i realment 
un luxe. 
Pel que dius, els teus fills 
viuen aquí també... 
Sí, també la mare de la meva 
dona i nosaltres, és clar. Tots 
hi cabem de sobres. 
Els fills tenen intenció de 
seguir aquí? Han plantejat el 
seu futur tenint cura al 
mateix temps de la masia 
com ara ho féu tots plegats? 
Sí, en Ralf ens ha dit que quan 
es casi viurà igualment aquí. 
Com que la casa és tan gran, a 
la part de darrera es pot fer una 
vivenda mig a part de la nostra 
però dins la mateixa casa. És 
com ràvia que té dins la casa 
la seva pròpia vivenda, amb 
cuina , menjador i tota mena de 
serveis d'una llar. És a dir, que 
estem tots junts però cadascú al 
seu racó. Així és que quan 
arribi en Ralf , se l'arreglarà al 
seu estil i gust, ja en té ganes 
ja! I crec que ho farà aviat de 
casar-se. 
Això està molt bé perquè 
aquestes cases tan enormes, 
per tenir-ne cura i mantenir-
les, és massa feixuc per a 
poques persones, massa feina 
tot plegat, oi?Evidentment, 
perquè aquí hi hem treballat 
molt tots i sempre hi ha feina, 
molt a fer. Fixa't que no veuràs 
cap cable enlloc, cap radiador 
de calefacció; totes aquestes 
instal·lacions les vam fer 
respectant les parets de pedra 
tal i com eren abans i, és clar, 
fer tot això costa molt. A més, 
m'agrada molt l'ecologia i hem 
posat plaques solars a fora, 
amb això i la llar de foc 
pràcticament no necessitem res 
més. De fuel en gasto 
poquíssim a l'hivern. 
També és un avantatge que la 
casa té unes parets gruixudes 
que no deixen passar fred ni 
calor. 
I tant! A més, hem aïllat molt 
bé el sostre que és per on se'n 
va l'escalfor. 

Sabeu de qui era la casa i per 
què es diu can Clara? LTiéu 
comprada a algun parent o 
persona vinculada a la masia? 
No, la vam comprar a un 
senyor de Llagostera que és 
veterinari que no tenia res a 
veure amb la casa diractement i 
que l'havia comprat feia temps. 
Quant a l'interiorisme de la 
casa, suposo que hèu tingut 
molta cura dels detalls? 
Doncs sí, ja veus, aquí 
lògicament no pots posar-hi 
qualsevol cosa. Hem fet molta 
part en roure. A la sala gran hi 
havia una viga enorme que 
vam haver de canviar ja que 
estava en mal estat. La que hi 
ha actualment ha vingut del 
Pirineu en un camió -tràiler 
especial per al transport de 
vigues d'aquest tamany perquè 
aquí no la trobàvem. També , 
és clar, tenies idees, fèies 
projectes però a la que el paleta 
picava sorgien imprevistos -que 
si arcades amagades, que si 
forats, bòvedes- i sempre havies 
de fer les coses sobre la marxa 
segons anaven avançant les 
reformes. Creu-me, és molt 
difícil restaurar una casa 
d'aquestes dimensions. 
Ja m'ho penso, en els detalls 
de cada racó es nota, com per 
exemple a la cuina on héu 
deixat tal com eren els antics 
fogonets que són una 
preciositat; tot és molt adient 
i molt ben conservat. 
Referent als mobles, molts són 
fets a mida perquè no pot anar-
hi un moble convencional per 
antic i maco que sigui. Als que 
hi ha a la sala hi hem fet posar 
dibuixos referents al vi perquè 
la meva senyora ve de casa on 
collien i treballaven el vi. 
Pel que es veu, tú ja t'has 
arrelat al nostre país. I del 
teu que me'n dius? 
Doncs res! A Alemanya sempre 
hi tomo una o dues setmanes 
de vacances, després cap aquí 
altre cop. 
Quin any vas venir? 
Sóc aquí d'ençà el 1959 però 
no m'hi vaig quedar fix ja que 
encara estudiava enginyeria 
industrial. Un cop acabats els 
estudis vaig tomar i ja em vaig 
quedar-hi. Em vaig casar amb 
una catalana i aquí estem. 
Parlant que t'agrada 
l'ecologia, plantes coses, teniu 
hortet? 
Sí, i tant! Tenim gallines, 
pollastres i plantem enciams. 

tomates, mongetes., coses per a 
la casa que ens agraden a tots i 
si pot ser nostre, millor. Ens ho 
fem entre tots. També tenim 
molta feina a netejar boscos 
que , de fet, no et donen res a 
guanyar, ans el contrari! 
De què són els boscos? 
Hi ha suredes, pinedes, una 
mica de barreja. Vaig plantar 
molts pins, uns 10.000 però 
molts s'han mort. Ja fa uns 8 
anys que són plantats però de 
tant en tant se'n moren. Tot i 
que hi manquen molts detalls, 
com diu en Peter, però 
d'aquells que es poden fer de 
mica en mica, la casa està molt 
ben arreglada i l'important és 
que es cuidi i mimi al detall, 
tan l'edifici com l'entom. De 
ben segur que la famflia 
Kosidlo continuarà en el seu 
empeny i que el seu serà un 
més de la no gaire llarga llista 
de vells masos que conservem 
a les nostres contrades. 

Hermínia Esteve 
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APROVAT EL PRESSU-
POST DE SANTA CRISTINA 
L'Ajuntament de Santa Cristina 
aprovà el pressupost municipal 
corresponent a l'exercici de 1995 en 
el Ple celebrat el 29 de desembre 
amb el següent balanç resumit per 
capítols: 
Impostos directes 242.000.000 
Impostos indirectes 25.050.000 
Taxes i altres ingressos .. 52.550.000 
Transferències corrents.. 74.000.000 
Ingressos patrimonials... 78.400.000 
TOTAL INGRESSOS.. 472.000.000 

Despeses de personal... 193.000.000 
Béns i serveis 118.000.000 
Despeses financeres 55.000.000 
Transferències corrents.. 47.000.000 
Inversions 25.000.000 
Passius financers 34.000.000 
TOTAL DESPESES.... 472.000.000 
Entre els ingressos s'han previst els 
procedents de convenis urbanístics, 
la subvenció per a la construcció de 
l'estació depuradora i de l'emissari 
submarí de Rosamar i les 
subvencions per a l'Escola Bressol, 
Dispensari i les procedents dels 
convenis de col.laboració amb 
l'INEM. 
La regidora Sra. Puigvert manifestà 
en el Ple que s'haurien d'haver 
ajustat més les partides i haver 
tingut en compte els més de 12 
milions pagats per les pòlisses de 
crèdit i que també s'han inclòs 77 
milions corresponents a convenis 
urbanístics que podrien no arribar-se 
a cobrar. Per la seva banda, Enric 
Roselló manifestà que el seu grup 
hagués practicat una política 
diferent. L'alcalde es queixà que les 
institucions. Estat i Generalitat, cada 
cop tenen més poder però no 
augmenten les transferències als 
ajuntaments mentre que deleguen 
més funcions com policia judicial, 
estadística, eleccions, jutjats, etc. 
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UN XEVI RECOLLIRÀ 
ALTRE GUARDÓ 
L'il.lusionista cristinenc Xevi rebrà 
el proper dia 29 un nou i peculiar 
guardó atorgat pel no menys 
singular Narigut's Club de 
Barcelona compost per destacats 
membres de la societat barcelonina. 
El guardó se li atorga en 
reconeixement al "seu olfacte per 
triomfar en al vida". D'altra banda, 
l'il·lusionista ha desplegat aquestes 
festes de Nadal una intensa activitat 
en hospital, geriàtrics i altres 
institucions de les comarques 
gironines gràcies al conveni que 
gairebé cada any signa amb la Caixa 
de Girona. 

actuals edils Joan Giraut i Josep 
Llensa. En el cas de la llista de CiU 
encara no està definida la 
composició dels llocs següents de la 
llista. En canvi, la possibilitat que 
Robert ValLribera no es presentés 
per E.R.C. no es confirma sinó tot el 
contrari: Vallribera té tots els 
números per encapçalar la formació 
si les gestions a altres possibles 
candidats no fructifiquen. Respecte 
a socialistes i CDS de Castell-Platja 
d'Aro continua la incògnita dels 
caps de llista, tret de la batalla que 
manté Màrius Lleget per encapçalar 
els socialistes davant el descontent 
de tothom. En els propers dies de 
ben segur que s'aniran aclarint els 
dubtes. 

; : ELECCIONS MUNICIPALS 
Passades les festes de Nadal, la 
cursa per a la captació i formació de 
les llistes dels diferents partits 
entrarà en una fase resolutiva tot i 
que no hi ha hagut encara resultats. 
On si hi ha hagut reacció ha estat en 
les files de l'Asociación Feria de 
Mayo arran dels comentaris 
publicats per aquesta revista segons 
el qual sonava "insistentment el gmp 
de gent lligat a aquesta associació" . 
L'error comès en la generalització 
de tots els associats ha provocat les 
lògiques queixes dels membres que 
no comparteixen aquesta ideologia i 
que fins i tot pertanyen a d'altres 
partits. En tot cas quedi clar que la 
possibilitat de presentar-se en una 
llista d'aquest partit es referia a unes 
persones determinades d'aquest 
col·lectiu i que no s'ha d'identificar, 
evidentment, l'Asociación Feria de 
Mayo amb el partit al.ludit. El que sí 
se sembla confirmar és la repetició 
de la candidatura a l'alcaldia dels 

LES OBRES DE LA MASIA 
BAS 
Un cop aprovat el projecte de 
reforma de la masia Bas 
començaran les obres de 
rehabilitació de la masia de can Bas 
per adequar-la a les diferents 
funcions que ha d'assumir. Fins al 
moment s'han fet obres a l'interior 
de la casa per tirar a terra la 
multitud de sales i habitacions 
existents i deixar un local 
suficientment ample i espaiós per 
ser operatiu. El pròxim pas serà la 
reparació i condicionament de la 
teulada. 
El projecte de la Masia Bas ha estat 
realitzat per l'arquitecte municipal i 
inclou, a més de la rehabilitació de 
l'antiga masia, la construcció de tres 
mòduls en els terrenys que envolten 
la casa on s'hi ha d'instal·lar el futur 
Ajuntament i sales per a congressos. 
La construcció de tres mòduls de 
1.500 m2 cadascun permetrà 
realitzar les obres per fases i 
permetrà adaptar-se a les 
disponibilitats dineràries de 
l'Ajuntament del fümr. 

• ES NETEJARÀ I CONDI-
CIONARÀ EL PARC PINELL 
El Centre de disminuïts psíquics 
"Tramontana" tindrà al seu càrrec la 
neteja del Puig Pinell. Després de 
l'incendi que fa pocs anys afectà el 
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puig, el sotabosc ha crescut i no 
s'havia fet cap neteja de Tindret. 
L'Ajuntament ha contractat aquest 
centre per tal que faci la pertinent 
neteja que permeti deixar créixer els 
arbres ofegats per aquesta vegetació. 
En una segona fase és previst que es 
refacin els antics camins i parets 
seques existents i que els veïns 
utilitzaven per anar fins a les vinyes 
que temps enrera ocupaven una 
bona superfície de la muntanya. 
També és previst que es pugui 
construir un petit mirador que 
permetrà contemplar una magnífica 
vista de tota la Vall des del puig 
Pinell: en el mirador s'hi bastirà un 
petit servei de bar, l'explotació del 
qual l'Ajuntament té pensat 
concedir al centre a canvi del qual 
es realitzaria el manteniment de la 
zona. 

pressupost per la temporada 1994/ 
1995 que puja 3.952.000 dels quals 
2.452.000 pta provenen d'una 
subvenció de l'Ajuntament repartida 
d'aquesta manera: 
- Festa de les Flors 300.000 pta. 
- Festa de la 3a. edat 800.000 pta. 
- Cursa popular 200.000 pta. 
- Bàsquet 1.000.000 pta. 
- Concurs de dibuix 52.000 pta. 
- Excursionisme i 
altres 100.000 pta. 

Des que es va inaugurar la variant 
de Santa Cristina aquest estiu passat, 
la Direcció General de Carreteres de 
la Generalitat té pendent d 'acabar 
diverses obres complementàries. En 
aquest sentit, l'Ajuntament de Santa 
Cristina aprovà en el Ple del 29 de 
desembre dirigir-se a aquest 
departament per reclamar les 
següents qüestions: que els treballs 
per mesurar els diferents nivells de 
soroll es realitzin durant els mesos 
d'estiu 0 els caps de setmana ja que 
és el moment que hi ha més trànsit i 
que aquests treballs comprenguin 
també altres indrets afectats de la 
població; que es faci urgentment el 
camí d'enllaç amb Castell d'Aro a 
una i altra banda de la carretera; 
resoldre el desguàs pel fet que la 
canonada des de l'enllaç al riu està 
obstruida per la terra i no funciona; 
que en relació a l'enllumenat 
instal·li els cables i els fanals que hi 
manquen i alhora faci saber quan 
començaran les obres d'enllumenat 
de la rotonda situada davant el 
restaurant Les Panolles i que faci un 
replantejament de la senyalització 
d'alguns tram com la rotonda de 
davant el restaurant Les Panolles. 

PRESSUPOST DEL 
C R E C . 
El Centre Recreatiu i Esportiu ¿à OBRES PENDENTS A 
Cristinenc, entitat que aglutina la if^ VARIANT DE SANTA 
majoria d'activitats de Santa 
Cristina, ha aprovat el seu CRISTINA 

Desitjo subscriure'm a la revista EL CARRILET 
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Població. 
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Presentat el volum 13 
de rinstitut d'Estudis 
del Baix Empordà 
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L'Institut d'Estudis del Baix 
Empordà és una entitat cultural 
inscrita al Patronat Provincial de 
Cultura "Francesc Eiximenis" de 
la Diputació de Girona que té per 
finalitat principal la publicació 
d'un volum anual dedicat a 
temes d'investigació referits a la 
comarca. L'Institut publicà el 
seu primer volum l'any 1981 i 
des de llavors s'han vingut 
publicant sense pausa dotze 
volums més, un per any tal com 
va establir com a fita el propi 
institut. L'ànima i president 
durant molts anys d'aquest ens 
ha estat el sr. Lluís Esteva i 
Cruañas, traspassat fa ben pocs 
mesos, i que n'era el president 
d'honor. 
La junta de govern de l'entitat la 
composen estudiosos, bàsica-
ment historiadors, de les 
diferents poblacions de la 
comarca, la majoria amb una 
important tasca de recerca i 
investigació local i comarcal. El 
president es el geòleg dr. Lluís 
Pallí i Buxó; Joan Badia exerceix 
funcions de vice-president i 
Albert Juanola de secretari, 
ambdós de Palafrugell mentre 
que Pere Trijueque i Miquel 
Martí, de Palamós, actuen de 
tresorer i vice-tresorer respec-
tivament. A les vocalies terri-
torials hi són representades les 
diferents poblacions: Palamós, 
Palafrugell, Calonge, Sant Feliu, 
Torroella de Montgri, l'Estartit, 
Begur, Santa Cristina i Castell-
Platja d'Aro. D'aquesta manera 
es procura cobrir tot el territori 
comarcal i fer arribar a les 
respectives localitats les actua-
cions endegades per l'Institut. 
Els llibres que publica anualment 
l'Institut són reculls de treballs 
d'investigació que, per la seva 
característica, tenen un mercat 
molt limitat, fet normal si tenim 
en compte que es tracta de 
treballs d'investigació d'una 

elevada rigorositat i, per tant, 
adreçats a un lector de cert nivell 
i interès. L'extensió dels articles 
és molt variada i sol ser d'entre 
10 i un centenar de fulls encara 
que són comptats els treballs de 
tanta extensió. El promig se situa 
pels volts de la trentena de 
planes. Tot i així l'Institut té un 
bon nombre de subscriptors fixos 
que es volen assegurar la 
recepció del corresponent volum 
però la distribució es fa, 
bàsicament, per venda en la 
majoria de llibreries de la 
comarca. 
L'entitat té el costum de fer la 
presentació cada any del volum 
corresponent en un poble 
diferent i per fer la del tretzè 
s'escollí el castell de Castell 
d'Aro: prèviament les seves 
sales acollien la reunió anual de 
la institució que acordà, entre 
altres temes, dedicar el proper 
volum a la figura del seu 
president i fundador sr. Lluís 
Esteva Cruañas alhora que 
s'aprovà que l'entitat variés el 
seu nom per dir-se Institut 
d'Estudis del Baix Empordà -
Lluís Esteva, en reconeixement 
del mestratge de qui fou el seu 
fundador i guia insubstituible. La 
seva mort sobtà tothom quan el 
llibre es trobava a la impremta. 
De fet l'investigador guixolenc 
n'havia tingut cura de la 
preparació, ordenació i revisió 
amb la minuciositat que el 
caracteritzava i tal i com havia 
fet amb totes i cadascuna de les 
obres publicades al llarg 
d'aquests tretze anys. Ell mateix 
juntament amb la seva filla Elena 
publica la transcripció del 
"Llibre de grades de monjos" del 
monestir de Sant Feliu. Els 
respectius autors o els seus 
representants presentaren, en un 
acte presidit i prologat pel 
president Lluís Pallí, els 
diferents treballs que composen 

Lluís Palli (dreta) president de 
l'I.E.B.K, Emili Riera (esquerra) 
regidor de l'Ajuntament de Castell-
Platja d'Aro i Joan Badia (centre), 
presentant un dels treballs del llibre. 

el llibre: "Geologia del massís de 
les Gavarres" de Carles Roqué i 
Lluís Pallí, "Els molins fariners 
de la batllia de Palamós" de Pere 
Trijueque, "Sis-cents pidolaires 
(1368-1540). Captius, esclaus i 
peregrins" de Josep M. Marquès, 
"Els mestres d'aixa de Palamós" 
de Josep Pallí, "Història del 
col·lectiu sanitari guixolenc" de 
Benet Julià, "Els estudis de 
batxillerat de Josep Iria" de 
Josep Clara i l'abans esmentat 
"Llibre de grades de monjos" de 
Lluís i Elena Esteva. 
El volum es pot trobar a les 
llibreries més importants de la 
zona 0 també es pot aconseguir 
trucant al telèfon d'aquesta 
revista (82.06.84) que s'enca-
rregarà de facilitar-lo a tots els 
interessats. 

P.B.M. 
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EL SAFAREIG 

PUGEN 
L'Hípica de Santo 
Cristina d'Aro <Sta. 
Cristina Horse Club), per la 
promoció d'aquest esport 
entre els escolars cristinencs 
a preus assequibles mercès a 
l'acord signat amb TAjun-
tament. 

Eis diferents establi-
ments hotelers i de 
restauració, que complemen-
ten la seva oferta amb 
activitats lúdiques com el 
ball de saló amb la qual cosa 
generen una major activitat 
durant lliivem. 

El Passeig Marítim de 
Platja d'Aro per les obres 
de condicionament que s'hi 
ha fet que, tot i no estar 
acabades, l'han potenciat 
com a via de gran activitat 
alternativa al passeig 
principal» 

LA IMATGE 
DEL MES 

Aquestes cases de la fotografia són al bell 
del casc antic de Castell d'Aro i van caient. 
El temps, la descurança, el desinterés... tot 
plegat han fet que el carrers d'aquesta vila 
històrica tinguin un aspecte, de vegades 
depriment. Que s'hi pot fer? Ara que 
declararan el centre històric de Castell d'Aro 
d'interès cultural veurem si les institucions 
es preocupen de rentar una mica la cara al 
poble i tots plegats fem quelcom més per 
respectar i mantenir el que ens queda del 
nostre patrimoni antic. 

El Departament de 
Carreteres de la 
Generalitat,, que encara 
ha de començar moltes de 
les petites obres comple-
mentàries de la variant de 
Santa Cristina, raó per la 
qual ha estat requerit 
novament per l'Ajuntament 
cristinenc. 

L'avinguda de Fanals, 
per la paralització de les 
obres que es feien per 
millorar l'accés al Mas Nou 
i que ha deixat tot el sector 
empantanegat. 

ENHER/ la companyia 
elèctrica, per la quantitat 
de cablatge que travessa de 
qualsevol manera el cel dels 
nostres pobles sense cap 
mirament estètic i que per 
soterrar-lo exigeix quantitats 
abusives. 

BAIXEN 



VAGÓ CORREU 

L'AUTOPISTA 
Llegint la secció de cultura de EL CARRILET em 
donava la sensació de llegir "El Caso". El títol 
"L'atemptat de can Pouplana" a la secció de cultura 
feia pressuposar una història de revenges, enveges i 
gelós transcorreguda en segles passats que culminaria 
amb un horrorós atemptat i mort de l'hereu de la casa, 
semblant al que passa a la vella masia de Can Dausà. 
Però no, era una història contemporània^ amb 
ganivetades contra l'actual govern municipal. Es tanta 
a fal.lera que l'articulista té per donar cops baixos que 

ni és digne de documentar-se. 
Si ho hagués fet, ens explicaria que la masia de can 
Pouplana està catalogada en la documentació del 
planejament. Del giratori de Castell d'Aro a l'entrada 
de Platja d'Aro, el planejament preveu una avinguda 
de trenta metres de la qual ara se n'executa la calçada 
central, quedant a banda i banda una franja que un 
altre dia serà un passeig. L'avinguda de la Platja passa 
just per les parets de can Pouplana amb la qual cosa la 
masia quedarà alineada amb les futures construccions, 
podent-se preservar fins i tot els afegits que 
posteriorment s'hi han fet si és que així ho creuen 
oportú els futurs restauradors de la masia. L'obra que 
es fa, la financia la Generalitat de Catalunya en la seva 
totalitat com a part de la millora d'accessos a Platja 
d'Aro gràcies a les gestions fetes per l'alcalde i els 
responsables d'obres i urbanisme. No aprofitar aquesta 
oportunitat sí que seria un error històric i un atemptat 
af sentit comú. 
Estudiant la documentació del planejament al llarg de 
tres planes es pot conèixer que la Masia Pouplana ha 
de guardar unes normes molt estrictes per preservar-la 
i que de cap manera queda afectada per l'avinguda pel 
ser: a un testimoni de la nostra història en una 
immillorable situació, al llarg d'un ampli i acollidor 
)asseig que, per cert, és igual que els de l'avinguda de 

^alamós, de Sant Feliu i l'avinguda d'entrada a Platja 
d'Aro i , mirin quina casualitat, són iguals que l'obra 
que ara es fa i que fins que l'articulista de El Carrilet 
no se li ha encès la bombeta ningú se n'havia adonat 
que els passeigs centrals de Platja d'Aro eren una 
mena d'autopista. 
De l'església de Fanals d'Amunt, origen i bressol del 
nostre municipi i actualment una despulla 
arquitectònica tal vegada irrecuperable com molt bé 
descriu l'articulista, repugna l'enteniment que se'n faci 
responsable a l'actual equip de govern de la seva 
degradació, quan en el mateix article reconeix que en 
un període anterior l'edifici patí una salvatge 
espoliació. Això no obstant no retreu la possibilitat 
d'un acord raonable amb l'actual propietari. 
Hi ha articulistes q̂ ue han fet grans serveis al país, 
destapant amb valentia corrupcions i prevendes, 
l'actuació dels quals ha enaltit la democràcia i la 
llibertat d'expressió. No és el cas de l'article de 
l'atemptat de can Pouplana. Més que l'articulista 
sembla el gurú d'una secta resant la lletania de 
despropòsits i calúmnies que solen utilitzar aquests 
sums sacerdots per buidar el cervell dels seus adeptes. 
La lletania que desgrana l'article conté tant 
afirmacions "d '̂ora pro-nobis" com les respostes 
anticipades dels polítics davant la qual cal agenollar-se 
i treure's el barret, "amén" (vegeu El Carrilet número 
57, plana 15). 
Amb aquest mateix discurs, un grup assolí el govern 
de l'Ajuntament per deixar-lo com el deixà l'any 1991 
quan el bon sentit dels electors els apartà del govern 
municipal. El desgavell que deixaren, bona part ja és 
conegut i el que no coneixem ho farem properament. 
La cultura del "pelotazo" va campar pel municipi 
gràcies al caldo en el qual els aprofitats tenien cura de 
posar-hi bona gallina per treure'n beneficis ràpids i 
sucosos. El quatrienni 1987-1991 corria gran quantitat 
de diner fàcil, època de vaques grasses i malgrat això i 
per anar tirant s'augmentava ri.B.I. de l'any 1990 un 

36,5 % i es feien ^eracions permanents de tresoreria 
fins arribar als 527 milions per tapar la realitat d'un 
endeutament galopant. Al 30.06.91, el deute era de 
1.811 milions de pta segons auditoria dels quals, 
1.331 s'havien contret el 31.12.87 i el 30.6.91, dels 
que 919 milions no corresponien a cap inversió 
finançada per l'ajuntament i no tenen cap més 
justificació que la disbauxa en la despesa, el descontrol 
d'ingressos i el caos administratiu. Mai tanta 
abundància provocà tants deutes. 
Segons dades del departament d'Intervenció, el total 
de l'endeutament de l'Ajuntament es fixava el 
31.12.93 en 2.223 milions i el 31.12.94 en 1.818 
milions. La minoració en 415 milions del deute 
municipal corresponen a 116 milions per l'augment de 
les ordenances fiscals segons el pressupost i la resta 
pels millors resultats del cobrament en voluntària, el 
75 % el 1993 i el 81 % el 1994 com a conseqüència de 
l'eficàcia de la brigada rnunicipal i l'empresa de 
cobrament en executiva l'aflorament de finques que 
no estaven controlades i per tant no pagaven, i de la 
reducció de la despesa malgrat 1 I.P.C. Des del 
30.06.91 fins al 31.12.94 s'han comptabilitzat 
inversions a càrrec de recursos propis de l'Ajuntament 
)er 504 milions que s'han financiat amb l'endeutament 
)ancari per 433 milions pta i la venda de parcel.les 
municipals per 71 milions. El nominal de les pòlisses 
de tresoreria vinculades amb l'anterior mandat s'han 
reduït de 527 (30.6.91) a 270 milions (30.12.94). El 
cost financer d'aquestes pòlisses de tresoreria 
generades per l'anterior equip i pagat durant l'actual 
mandat han pujat a 266 milions, diner que s'hagués 
pogut aplicar a altres coses. 
L'equip de govern que s'endeutava mai fou criticat, 
ans el contrari, quan s'ha frenat i estabilitzat 
l'endeutament els insults i improperis no paren de 
ploure. Que siguin conscients els ciutadans de quin 
model de govern volen, si un de l'hereu escampa, per 
allò que a aigües tèrboles, guany de pescadors, o un 
amb rigor i administració acurada. 
Davant coses tan evidents i seguint la línia de 
despropòsits, el número 1 del CDS deia al número 48 
d'aquesta revista que l'endeutament de l'Ajuntament 
en Tactual mandat havia augmentat de més de 1.000 
milions de pta i el número 2 del mateix partit afirmava 
a El Punt amb autosuficiència "Hi ha un canvi general 
d'opinió que ha estat conseqüència de la mala gestió 
de l'actual equip de govern". Per ells una bona 
promoció és gastar més de 150 milions anuals en 
promocions de dubtós resultat, posar les despeses de 
personal que tréien xispes, contractar les millors 
lostesses d'Europa, advertir el personal muncipal que 
hi ha personatges que són més que un germà, anar tots 
a Amsterdam perquè el quart tinent d'alcalde 
adjudiqués obres a corre-cuita per valor de centenars 
de milions... I com a guinda un desgavell informàtic 

?[ue els permetia estar als núvols de la situació 
mancera, si bé es veritat que es contractava una 

pòlissa de crèdit de 100 milions mensual, tot beneït per 
un equip d'assessors que cobraven sous milionaris 
però que no tenen cap resposabilitat perquè els que 
ïrmaven normalment eren uns que cobraven molt poc. 
L'amorrada no la tindrem per fer millores finançades 
per ens públics externs ja que els recursos propis són 
escassos, ni per planificar el creixement urbanístic, ni 
per depurar les dades informàtiques perquè tothom 
pagui el que correspongui... encara que n'han passat de 
molt grosses, com gent que havia pagat i a 
l'Ajuntament constaven com a deutors i els hem donat 
rnolts mals de cap, cosa que lamentem. L'amorrada la 
tindrem quan posem inconscients o.... en llocs de 
resposabilitat, llàstima que quan actuen els 
irresponsables als plumífers se'ls assequi la tinta. 

EMILI RIERA i CALVET 
Regidor d'urbanisme de rAjuntament de Castell-Platja d'Aro 
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CASA DE LA VILA 

APROVAT EL 
PRESSUPOST DE 1995 
Gairebé a punt de tancar l'any rAjuntament de 
Santa Cristina celebra el darrer Ple de 1994 en 
el qual s'aprovà el pressupost corresponent a 
Tany vinent. Però un dels acords més dolorosos 
derivat de la sobtada mort del regidor Josep 
Sala (que encapçalava la llista de Convergència i 
Unió) fou el d'acordar posar en coneixement de 
la Junta Electoral Central aquest fet per proveir 
la seva successió. El següent candidat de la llista 
és Joan Bou i Geli. També s'aprovà la 
designació de Josep Rosés com a representant 
del consistori en el consell escolar. 
Debatuda la composició de la plantilla de 
personal per al 1995, es constatà que la situació 
econòmica fa aconsellable una contenció de la 
despesa i que caldria una reducció d'aquesta 
despesa, aprovant-se una plantilla composada per 
41 persones corresponent a personal funcionari, 
10 a personal laboral i 7 a personal eventual. 
Conseqüentment s'acordà de no efectuar cap 
oferta pública d'ocupació. Predicant amb 
l'exemple, els regidors també acordaren no 
augmentar les quantitats que perceben els 
membres de la corporació en concepte 
d'indemitzacións per assistència a sessions i per 
responsabilitat de gestió com també les 
corresponents per l'assistència a tribunals i 
desplaçaments amb vehicle propi. 
L'alcaldia presentà una proposta per regular el 
tractament dels fitxers informàtics que contenen 
dades de caracter personal dels veïns i 
contribuents que s'aprovà en els següents termes: 
aprovació de la regulació d'aquests fitxers, de 
determinar les finalitats i caràcteristiques dels 
fitxers, establir com a data d'entrada en vigor la 
del dia després de la seva publicació en el 
butlletí oficial de la província i de comunicar les 
dades anteriors a l'Agència de Protecció de 
Dades. Aquests fitxers són el padró municipal 
d'habitants, el registre d'entrades i sortides de 
documents i el registre general de contribuents. 
L'Ajuntament també acordà, com els seus veïns, 
presentar al·legacions al Pla de Carreteres de la 
Generalitat en el sentit que desdobli els trams de 
carretera comprès entre Santa Cristina i Palamós 
i entre Cassà i Girona. Les deficiències tècniques 
que presenta la recepció del senyal de TV Costa 
Brava d'ençà que canvià els seus estudis de 
Palamós a S'Agaró provocà un requeriment per 
part de la Corporació a l'emissora. 
El tema de la variant continua cuejant per les 
obres complementàries que encara s'han 
d'executar: barreres sòniques, restabliment de 
camins, construcció de canalitzacions, enllumenat 
i senyalització. Una vegada més, la Corporació 
acordà unànimement demanar a la Direcció 

d General de Carreteres fer les obres que falten. 
I Per últim, amb cinc vots a favor, dues 
< abstencions i un vot en contra, s'aprovà 
j incialment el pressupost municipal per a 
^ l'exercici de 1995 amb un total nivellat de 
24 despeses i ingressos de 472 milions de pta. 

EL PLE DEL 16 DE 
DESEMBRE 
Sense massa incidències dignes de remarcar es 
desenvolupà l'últim Ple de 1994. 
S'aprovaren unes modificacions puntuals del Pla 
General d'Ordenació Urbana per tal de segregar 
del sector Port d'Aro tot el sector situat entre 
l'avinguda Verona -Teruel i el Ridaura per 
facilitar la seva urbanització. Seguint el procés 
de formació de diferents entitats urbanístiques de 
les diferents urbanitzacions, el Ple aprovà els 
estatuts de la corresponent a la urbanització Mas 
Nou-Can Semís. 
Ara que sembla que definitivament el Passeig 
Marítim ja està enllestit, s'acordà instar al 
ministeri per tal que comenci l'elaboració del 
projecte de construcció de la segona fase que ha 
d'enllaçar la resta de la platja amb els camins 
de ronda. 
Recolzant la sol.licitud que altres ajuntaments han 
fet sobre l'anomenada "Anella de les Gavarres", 
s'aprovà cursar una solicitud al Departament de 
Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat en el sentit que es desdobli aquesta 
via per evitar els previsibles embussos que s'hi 
produirien en cas de fer un sol carril per banda. 
Pel que fa al tema econòmic, l'equip de govern 
proposa tres operacions de crèdit: una de 
35.000.000 ptaamb el Banc Bilbao-Vizcaya a 11 
anys destinada al finançament del pressupost 
d'inversions de l'exercici de 1992, una segona de 
5.000.000 pta amb la Diputació de Girona 
aprofitant el baix interès (5 %) i la llarga 
amortització (11 anys) destinada a la financiació 
del pressupost d'inversions de l'exercici de 1994 
i una darrera de tresoreria de 88.000.000 amb la 
Caixa de Girona. El Ple va concedir una 
subvenció de 1.594.555 pta per restituir l'actiu 
patrimonial de la societat anònima municipal. La 
societat encara té pendent de vendre alguns 
garatges i els locals comercials, dels quals 
l'import real que se'n podrà treure en cas de 
venda estarà molt per dessota de les previsions 
fetes. Amb aquests ingressos previstos en principi 
amb els quals es comptava per tancar la societat 
sense dèficit, les pèrdues generades per la 
construcció de les vivendes socials de Castell 
d'Aro seran considerables. 
La regidora Cati Corominas fou designada 
representant de la corporació en el consells 
escolars del col.legi públic Vall d'Aro i els de 
Platja d'Aro. 



ESPORTS 

F.C. CRISTINENC 
En finalitzar aquest any es pot comprovar que serà 
difícil per alguns equips assolir les fites marcades 
per a aquesta temporada. Els equips que estan 
treballant amb més dificultats són els juvenils i els 
cadets. 
Els cadets ocupen la catorzena posició amb set 
punts aconseguits, 18 gols a favor i 60 en contra, el 
seu joc és molt irregular. Els seguidors han pogut 
veure dos equips molt diferents: d'una banda, ens 
trobem un equip lluitador i amb moltes possibilitats 
de millorar els resultats però també hem pogut veure 
un equip que surt amb un esperit derrotista, que se 
sent inferior al contrari. Alhora, és cert que els 
cadets del Cristinenc han jugat dos partits menys 
(un va ser suspès pel mal temps i el partit que 
s'havia de jugar amb el Banyoles no es va poder 
jugar perquè Tàrbitre no es va presentar). 
En la mateixa situació trobem el juvenils que són 
catorzens amb 8 punts, 17 gols a favor i 37 en 
contra. Els juvenils van començar malament la 
competició però s'estant recuperant gràcies als 
reforços, però el més important és que l'equip s'ha 
conjuntat i, encara que els resultats no han sofert 
una millora notable, sí que ho ha fet el seu joc. Els 
resultats obtinguts són una bona mostra d'aquesta 
millora. S'empatà amb el Vilobí a casa (1-1) i es 
perdé amb la Penya Bons Aires, resultats 
anímicament importants ja que el Vilobí estava molt 
segur de guanyar i s'esperava una golejada en el 
segon cas. Circumstància significativa de la millora 
del joc del Cristinenc són els comentaris realitzats 
per entrenadors dels equips contraris lloant el joc de 
l'equip. 

L'equip juvenil en el sopar de Nadal d'enguany. 

El Tercera Regional és el primer classificat amb 20 
punts més 10 positius després d'haver jugat 11 
partits dels quals se n'han guanyat 9 i se n'han 
empatat 2, no comptabilitzant cap derrota. El seu 
màxim rival és el Girona que, amb un partit menys, 
és segon amb 17 punts i 7 positius, 8 partits 
guanyats, 1 empatat i 1 perdut davant el Cristinenc. 
Durant el mes de desembre s'han guanyat 3 partits , 
dos dels quals per golejades que podien haver estat 
superiors si no hagués estat perquè a les segones 
parts l'equip es relaxava molt. El tercer partit 
guanyat va ser per la mínima, malgrat que 
s'enfrontaven amb el cuer ja que el Cristinenc va 
exhibir el seu pitxor joc. El diumenge 18 de 
desembre es va empatar a casa jugant bé però els 
errors arbitrals van fer que el partit finalitzés amb 

un 3-3. En finalitzar el partit tothom se sentia 
impotent davant els esdeveniments. 
Els infantils que van començar molt bé, han baixat 
en la classificació de la tercera posició fins a la 
sisena. S'han jugat 12 partits i han aconseguit 21 
punts, amb 35 gols a favor i 36 en contra. Han 
perdut dos partits per golejada, el primer davant la 
P.B.B. Alt Empordà i el segon davant l'Aro que 
segueix sense perdre cap partit. 
Els alevins són quarts amb un partit menys i a tres 
punts del P.M.E. Begur. Compten amb un total de 
30 gols a favor i 15 en contra. En els seus partits es 
pot apreciar bon futbol perquè el més important en 
aquesta categoria no són els resultats sino que els 
nens aprenguin a jugar bé. 
Els equips de futbol-7 tenen el joc irregular dels que 
comencen a jugar. Necessiten suport i l'atenció dels 
entrenadors i dels pares. Tant el benjamí A com el 
B guanyen alguns partits però en perden altres per 
golejada. 
L'equip de futbol femení a primera divisió està molt 
ben situat a la classificació: ès quart després 
d'haver disputat 12 partits dels quals n'han guanyat 
7, empatat 1 i perdut 4; han marcat 55 gols i n'han 
encaixat 21. Només les separa un punt del Llers, 
les terceres classificades i quatre de les segones. El 
Cristinenc davant el Torroella va fer un gran partit 
exhibint el seu millor futbol però davant el 
Barcelona (setenes a la classificació) es mostraren 
com un equip desmotivat i amb un mal joc. 
El Femení B és situat en vuitè lloc amb 25 punts, 
46 gols a favor i 32 en contra. Començà el 
desembre amb dues victòries però els dos últims 
partits s'han perdut. 
Tots aquests resultats són els enregistrats pels equips 
abans del parèntesi de les festes nadalenques que 
tots els estaments del club desitja que hagueu gaudit 
amb felicitat alhora que us fan arribar el desig d'un 
bon any 1995. 

Consol Patón 
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ESPORTS 

L'ARO AL "PREMIER 
NIKE GRUP" 
Aro, C.E. 
Tot i haver arribat a les dues setmanes de descans 
(Nadal i Any nou) amb una derrota al camp del 
Ripoll, la trajectòria del primer equip de TAro 
durant el mes de desembre ha continuat la seva 
marxa ascendent. S'acabà el mes de novembre en 
el cinquè lloc de la classificació i dues victòries 
afegides, al camp de l'Anglès i a casa amb el 
Salt, amb l'esmentat resultat negatiu a Ripoll que 
han fet pujar l'equip un lloc més a la 
classificació. 
Un excel·lent quart lloc asssolit a l'espera de la 
visita del lider -imbatut fins al moment- que s'ha 
d'haver jugat el 8 de gener. Amb tota la segona 
volta per endavant, les perspectives de continuar 
escalant llocs, tot i la seva dificultat, són del tot 
presents. Mentretant i durant aquest parentèsi 
nadalenc, l'entrenador Xavi Giró no s'ha dormit i 
ha intensificat els entrenaments convocat la 
plantilla tres cops per setmana poer afrontar el 
partit contra el lider i aquesta prometedora segona 
volta amb les màximes garanties. El més important 
és la il·lusió i les ganes que Xavi Giró i tot 
l'equip posen en la seva feina i que han 
encomanat a l'afició· 

En la foto, la plantilla que disputà el torneig 
"Premier Nike Cup": Christian Morales, Raül 
Fernandez, Juan Miguel López, Xavier Rodríguez, 
Rubén Sarabia, Joan Auladell, Eduard Amat, Joan 
Rotllan, Marc Santiago, Marc Mayor, Manuel A· 
Cano, Victor Sarabia, Antonio Segura, Joan 
Hernández, Jonathan HortaLEntrenador: Manel 
Mayor (l'ordre no correspon a la col·locació de la 
foto)^ 

A part dels partits de lliga disputats per tots els 
equips del club fins arribar al descans de Nadal, 
cal remarcar la participació dels equips benjamins 
A i B i pre-benjami en el Tomeig de Futbol-7 de 
l'Escoal de Futbol Sant Feliu en el qual 
participaren 55 equips de les comarques gironines· 
L'equip pre-benjami de l'Aro va assolir el 9é. lloc 
de la seva categoria; per la seva banda els 
benjamins A foren IQens· i els benjamins B 29ens. 

L'equip infantil fou un dels dos representants de 
la província de Girona en el prestigiós tomeig per 
equips sub-14 "Nike Premier Cup". En aquest 
tomeig hi participen 624 equips de 16 països 
europeus. La final es farà a Paris el proper mes 
de juny. L'Aro va participar en una de les dues 
fases de Catalunya que es va disputar a Lloret 
guanyant al Sant Pol i també el Sant Gabriel. Però 
quan tot feia preveure que disputaria la final pel 
fet de un empat o una derrota per la mínima era 
suficient per classificar l'Aro, els de l'Andorra 
millor adaptats al camp - havien jugat els seus 
partits en el mateix camp mentre que l'Aro va 
tenir de canviar - varen emportar-se el partit per 
3-0 tot i que els darrers minuts va dominar l'Aro 
tenint clares ocasions de marcar, quedant eliminat 
finalment pels pèls. La final d'aquest fase la va 
guanyar l'Atlètic Segre de Lleida en guanyar 
l'Andorra per 1 gol a 0. 
De la importància d'aquest tomeig en dóna fe el 
ventall d'equips classificats fins al moment per a 
la fase estatal de Madrid: At. Segre, Sporting de 
Gijón, Sevilla, Barcelona i R. Madrid a falta de 

26 disputar dues fases més per arribar a 8 equips. 
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Venda de Llana a Pes 

Avda. Catalunya, 26 - Telèfon 82 06 84 
17220 Sant Feliu de Guíxols 



Generalitat de Catalunya 

TELÈFONS D'INFORMACIÓ 
Relació de les seus dels Departaments i dels telèfons d'informació. 

TELÈFON OBERT (INFORMACIÓ ADMINISTRATIVA) (93) 3 1 5 1 3 1 3 

• SEUS DELS DEPARTAMENTS DE LA GENERALITAT 

PRESIDÈNCIA .. 
OFICINA D'ATENCIÓ A L'ADMINISTRAT . 
ESPORTS  
JOVENTUT.. 
INSTITUT CATALÀ DE LA DONA (ICD).. 
UNIVERSITATS I RECERCA  

GOVERNACIÓ  
ECONOMIA I FINANCES  
ENSENYAMENT  
CULTURA  
SANITAT I SEGURETAT SOCIAL .. 
PalTICA TERRITORIAL I OBRES PUBLIQUES 
AGRICULTURA, RAMADERIA I PESCA  
TREBALL  
JUSTÍCIA  
INDÚSTRIA I ENERGIA 
COMERÇ, CONSUM I TURISME  
BENESTAR SOCIAL  
MEDI AMBIENT  

.. PI. de Sani Jaume, 4 (Palau de la Generalllai).. 
,.. PI. de Sam Jaume, 4 (Palau de la Generalital)... 
..Av. dels Països Catalans. 12 
..Calabria, 147 
..Fonlanella.21-23  
..Tapineria. 10 
...Via Laietana, 69 
..Rbla.de Catalunya, 19-21 . 
..Av. Diagonal, 682... 

CORPORACIÓ CATALANA DE RÀDIO I TELEVISIÓ (CCRTV) . 

.. Rbla. de Santa Mònca, 8 (Pa^u Marc)  

..Travessera de les Corts, 131-159 (Pavelló Ave Mana),, 
,..Dr.Roux,80  
.. Pg. de Gràcia, 105 (Torre Muñoz) 
..Sepúlveda, 148-150 
..Pau Clans, 81 (Casal Sant Jordi)  
..Pg. de Gràcia, 105 (Tone Muñoz) 
..Pg.de Gràcia, 105 (Torre Muñoz) 
.. PI. de Pau Vila, 1 (Palau de Mar) 

Av Diagonal, 523-525 

..Av. Diagonal, 477 

...08002 BARCELONA  
...08002 BARCELONA 
... 08950 ESPLUGUES DE LLOBREGAT (Baix Llobregat) .. 
...08015 BARCELONA 
....08010 BARCELONA 
... 08002 BARCELONA  
...08003 BARCELONA 
...08007 BARCELONA  
....08034 BARCELONA  
....08002 BARCELONA  
...08028 BARCELONA  
,...08017 BARCELONA  
...08008 BARCELONA  
...08011 BARCELONA  

08010 BARCELONA  
08008 BARCELONA  
08008 BARCELONA  
08003 BARCELONA  

...08029 BARCELONA  

...,08006 BARCELONA  

.93 4024600 

.93 3719011 

.93 4838383 

.93 4121773 

.93 3102263 

.93 4840000 

.93 3025020 

.93 2803097 

.93 3185004 

.93 3391111 

.93 2051313 
.93 2372442 
.93 4262928 
.93 3015037 
..93 4849500 
.93 2379045 
.93 4831000 
.93 4193085 

.93 4109696 

. DELEGACIONS TERRITORIALS DEL GOVERN DE U GENERALITAT 

BARCELONA .. 
GIRONA  
LLEIDA  
TARRAGONA.. 

Pg.deGràca.n.esc.B.. 
Gran Via de Jaume 1,9 
Lluís Companys. 1 
Rambla Nova, 58-60 

,.. 08007 BARCELONA (Barcelonès)  
17001 GIRONA (Gironès).. 
25003 LLEIDA (Segrià) .. 

... 43004 TARRAGONA (Taragonès)  

...93 3021079 

...972 182300 

...973 271999 

...977 236559 

• TELÈFONS D'INFORMACIÓ MONOGRÀFICA 

INFORMACIÓ ESPECÍFICA DE CONVOCATÒRIES  
BOMBERS D E U GENERALITAT  
PROGRAMA D'INFORMACIÓ I ORIENTACIÓ ALS ESTUDIANTS  
TELÈFON OBERT D'INFORMACIÓ CULTURAL  
NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA (CONSORCI) 

INFORMACIÓ SOBRE CURSOS DE CATALÀ PER A ADULTS .. 
TELÈFON LINGÜÍSTIC  

TELÈFON D'URGÈNCIES MÉDIOUES  
INFORMACIÓ SOBRE DONACIÓ D'ÒRGANS  
TELÈFON DE LA SIDA .. 
TELÈFON D'INFORMACIÓ PER À DROGODEPENDENTS (LÍNIA VERDA) . 
INFORMACIÓ SOBRE LA XARXA SÍSMICA 
INFORMACIÓ SOBRE EL RISC D'ALLAUS  
INFORMACIÓ DELS FERROCARRILS DE LA GENERALITAT  
INFORMACIÓ SOBRE LES CARRETERES DE CATALUNYA  
INFORMACIO PROFESSIONAL (BARCELONA)  

...93 4830263 
085 

...900 300548 

...93 3184411 

...93 4820200 
.934820202 

061 
...93 3398303 
...900 212222 

93 4120412 
...93 4429519 

.93 4429804 

.93 2051515 
...93 2042247 
...93 3176163 

INFORMACIÓ FITOSANITÀRIAI ESTACIONS D'AVISOS 

BARCELONA  
VILAFRANCA DEL PENEDÈS  
GIRONA  
LLEIDA ^  
TARRAGONA  
AMPOSTA  
MÓRA LA NOVA  
LA TALLADA D'EMPORDÀ . 

INSPECCIÓ TECNICA DE VEHICLES (ITV), INFORMACIÓ GENERAL  
TELÈFON DE CONSULTÀ DEL CONSUMIDOR  
TELÈFON D'INFORMACIÓ DEL DEPARTAMENT DE BENESTAR SOCIAL 
GRADUÍ'S, ARA POT!  
INFORMACIÓ LÓTO CATALUNYA  
INFORMACIÓ MARÍTIMA (EMISSORES DE ÍA GENERALITAT)  

93 3309561 
93 8900659 
972 502707 
973 248182 
977 219312 
977 701741 
977 401466 
972 780338 
93 3151313 
900 300303 
900 300500 
900 333100 
932002770 
932017171 

•VIDEOTEX 

Inlorniadò molt completa i diversa (organigrama de la El menú principal 

Generalitat, inlormaaoadministrativa.disposcionsdelDian consta de; 

Oticial (DOGC). dades luristiques. d'esport, de joventut. 1. Intomiació institucional 

etc). consultable directament o a traves de bases de dades 2 Accés als sen/eis 

interactives 3. Bústia de fusuan 

SI» accedeix mitiançant qualsevol aparell connectat a la 4. Intomiació d'intefès 

xancalbei1ex(nivell031).alravesdelcodi'CATALUNYA» 5. Ultimes novetats 

La informació institucional conté: 

1. Partament de Catalunya 
2. Govern i Departaments 
3. Diari Oficial de la (Generalitat 
4. Informació administratma 
5. Esquema de l'autogovern 
6. Pressupostos de la Generalitat 
7. Eleccions al Partament 1992 

A través de ropaó 2 d'aquest 
submenú s'accedeix a 
l'organigrama per estructu-
ra. 1 a través de \a seva nova 
opció 98 es pol passar 
directament a la consulta de 
l'organigrama per orga-
nismes 

•TELETEXT 

Teleservei de TV3que conté infonnació sobre l'organigrama de la Generalitat, disposicions. a|uts i subvencions, premis i exposicions. Agenda cultural, 
Tunservei, Informació comarcal. Informació agràna i Intomiació sobre el medi ambienl. 

•VEREDA 
Infoimaciò a través de pantalla tàctil (Proiecte VEREDA -prova pilot-): A l'estació Barcelona-Sants.i a 5 altres punts de Catalunya. 

Altres sen/eisde la Generalitat, amb codis mnemónics "amic", 
d'accés directe a partir dels nivells corresponents d'Ibertex: 

031 -ACCESTEX» 
031 -AGENDACULT» 
031 -AGENDAJOVE» 
031 -AGROTEX» 

03 2 -CIDEM» 

031 -CONSUM» 

031 . -ESPORTEX» 
033 -EUROPA» 
031 -JUSTITEX» 

Accés a la universitat 
Agenda cultural 
Agenda luveml 

Informació agrícola, ramadera 
1 de pesca 

Informació a empreses 
industnals 

Informació a consumidors i 
usuans 

Informació esportiva 
Servei Europa Universital 
Atenció lutidea al ciutada 

M l -OPOSTEX» Inlormació sobte oposicions de la 
Generalitat 

031 .. -TURISTEX» Infomacio turística 

TELEFONS VIGENTS A 25 DE NOVEMBRE DE 1994 



AGENDA 

CASTELL-PLATJA 
D ARO 
• 11 i 12 de febrer. 
"LA CULTURA UNEIX ELS 
POBLES", Festival sòcio-cultural 
andalús . programa homenatge a les 
entitats i institucions de la cultura 
andalusa a les comarques de Girona. 
LLoc: Palau de Congressos i 
Esports de Platja d'Aro. 

CURSETS DE CATALÀ 
Nivells A, B i C 
(Informació i inscripcions a 
rOficina de Turisme, telèfon 
817179). 

CURS DE DEFENSA 
PERSONAL, IOGA I TAI-CHI 

Lloc: Palau d'Esports i Congressos. 
Ioga: dimarts i dimecres de 12 a 13 h. 
Tai-chi: dilluns i dijous de 12 a 13 h. 
Karate i defensa personal: dilluns (de 
21 a22h.)idijous (de20a21h.) 

ESQUÍAMASELLA 
Sortides els dissabtes 14, 21, 28 de 
gener, 4, 11 i 18 de febrer. 
Preu autocar + forfait=5.500 pta. 
Cursets d'esquí de 5 dissabtes a 
càrrec de Toni Rodríguez, professor 
diplomat de l'Escola Nacional 
d'Esquí. 
Preu autocar + curset + forfait = 
32.500 pta. 
Informació i inscripcions: Telf. 
81.62.62, 32.53.44. 

FOTO-FLASH té a la disposició del 
públic un ampli reportatge fotogràfic 
del Pessebre Vivent de Castell d'Aro 

SANTA CRISTINA 
D ARO 

DIORAMES DE SOLIUS 
Exposició de diorames al monestir 
cistercenc de Solius. 

Horari de visita: diari de 11 a 13 h. i 
de 15 a 18 h. 
(diumenges tarda fins a 18.45 h.) 

SANT FELIU DE 
GUÍXOLS 
• Fins al 29 de gener: 
Exposició LO PHIBOLON-BOJOS 
PELS LLIBRES 
Lloc: Sala d'exposicions del 
monestir 

CENTRE CÍVIC CASAL 
"TUEDA DE BAIX" 

CURSETS 
• Curset de Tall i confecció (21 
sessions de 2 h. per sessió) 
Dimecres de 15 a 17 h. (nivell I); de 
17 a 19 h. (nivell ü) 
Inici: 11 de gener 
Preu: 8.000 pta. Jubilats 6.800 pta. 

• Curs intensiu bàsic de fotografia 
(9 sessions de 2 h. per sessió). 
Dies dimarts i dijous de 20,15 a 
22,15 h. 
Inici: 7 de febrer 
Preu: 5.000 pta o 4.000 pta socis de 
l'AHC 

• Hatcha ioga (durada 16 sessions 
d'l hora) 
Dies: dilluns de 19 a 20 h. 
Inici: 6 de febrer 
Preu: 6.000 pta. Jubilats 5.100 pta. 

• Maquillatge de fantasia (6 
sessions de 2 h. per sessió) 
Dies: 14,21,28 de gener, 4,11 i 18 de 
febrer de 10 a 12 h. 
Preu: 7.000 pta. Jubilats 5.950 pta. 

• Balls de saló (7 sessions de 2 h. 
per sessió) 
Dies: del 9 de gener al 20 de febrer 
(dilluns) de 20,15 a 22,15 h. 
Preu: 4.000 pta. per parella. Jubilats 
3.400 pta 

ESPORTS 
FUTBOL 
ARO C. E. 
l a . REGIONAL:  
-22.01: ROSES-ARO (16 h.) 
-29.01: ARO-BÀSCARA (16 h.) 
-05.02: PALS-ARO(l lh . ) 
-12.02: ARO-AMER (17 h.) 
-19.02: CASSA-ARO (16 h.) 

JUVENILS: 
-21.01: ARO-ST. PERE PESCADOR 
(16,45 h.) 
-28.01: AT. FIGUERENC-ARO (16,15 
h.) 
-04.02: ARO-ST. GREGORI (16,45 h.) 
-12.02: P.B.B. ALT EMPORDA-ARO 
(11 h.) 
-18.02: ARO-LA SALLE PALAMÓS 
(16,45 h.) 

CADETS: 
-21.01: VIDRERES-ARO (16 h.) 
-28.01: ARO-ESPLAIS (16,45 h.) 
-04.02: PORQUERES-ARO (16,25 h.) 
-11.02: ARO-LA SALLE GIRONA 
(16,45 h.) 

-18.02: L'ESCALA-ARO (16 h.) 

INFANTILS: 
-21.01: ESCOLA PIA OLOT-ARO (11 
h.) 
-28.01: ARO-PALAMOS (15 h.) 
-04.02: ARO-P.U. HGUERES (15 h.) 
-11.02: VILAMALLA-ARO (16,35 h.) 
-18.02: ARO-ST. PERE MARTIR (15 
h . ) 
ALEVINS: 
-21.01: ARO-LA SALLE PALAMÓS 
(15 h.) 
-28.01: RACING BLANENC-ARO 
(9,30 h.) 
-04.02: E.F. SANT FELIU-ARO (10 h.) 
-11.02: ARO-P.B.B. ALT EMPORDÀ 
(15 h.) 
-18.02: PALAFRUGELL-ARO (10,15 
h.) 

BENJAMINS:  
-21.01: ARO 
(18,30 h.) 

"A"-PALAMÓS "A" 

e ¿ U. < 
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RESTAURANT-GRILL-BAR 
DIRECCIÓ CISCU MAYA 

Otra, a St. Feliu - Tel. 972 / 81 70 23 - 17250 PLATJA D'ARO (Girona) 



AGENDA 

-22.01: CRISTINENC "B"-ARO "B" 
-28.01: PALAFRUGELL "A"-ARO 
"A" (15 h.) 
-28.01: ARO "A"-TORROELLA "C" 
(18,30 h.) 
-04.02: ARO "A"-LA SALLE 
PALAMÓS "A" (18,30 h.) 
-05.02: BISBALENC "C"-ARO "B" 
(9,30 h.) 
-11.02: CRISTINENC "A"-ARO "A" 
-12.02: ST. FELIU "D"-ARO "B" (10 
h.) 
-18.02: TORROELLA "A"-ARO "A" 
(14,45 h.) 
-19.02: LA PERA-ARO "B" (11,30 h.) 

PRF.-BHNJAMINS: 
-22.01: ST. FELIU "B"-ARO 
-28.01: ARO-ST. FELIU "A" (18,30 h.) 
-05.02: PALAFRUGELL-ARO (12 h.) 
-11.02: ARO-TORROELLA (18,30 h.) 
-19.02: BISBALENC-ARO (9,30 h.) 

F.C. CRISTINENC-
CREC 
3a. REGIONAL: 
-22.01: CRISTINENC-LLORET 
-29.01: AMER-CRISTINENC 
-05.02: CRISTINENC - LA SALLE 
GIRONA 
-12.02: UNDARIUS-CRISTINENC 
-19.02: CRISTINENC-STA. MARL\ 
PALAFOLLS 

JUVENILS: 
-22.01: MARISTES GIRONA -
CRISTINENC 
-29.01: CRISTINENC-BANYOLES 
-05.02: VILAMALLA-CRISTINENC 
-12.02: CRISTINENC-PALAMOS 
-19.02: SALT-CRISTINENC 

ALT -22.01: CRISTINENC-P.B.B. 
EMPORDÀ 
-29 01: OLOT-CRISTINENC 
-05.02: CRISTINENC-SALT 
-12 02: BANYOLES-CRISTINENC 
-19.02: CRISTINENC - RACING 
BLANENC 

-22.01: CRISTINENC-ESPLAIS 
-29.01: P.B. ROSES-CRISTINENC 
-05.02: CRISTINENC-SALT 
-12.02: COMA CROS-CRISTINENC 
-19.02: CRISTINENC-E.F. ST. FELIU 

ALEVINS: 
-22.01: LLAGOSTERA-CRISTINENC 
-29.01: CRISTINENC-L'ESCALA 
-05.02: LA PERA-CRISTINENC 
-12.02: CRISTINENC-BELLCAIRE 
-19.02: PALAMOS-CRISTINENC 

-28.01: HITS BOX-BAR CULLAR 
-11.02: HITS BOX-SANT JOAN DE 
MOLLET 
-18.02: LA JONQUERA F.S.-HITS 
BOX 

BÀSQUET 
BASMI 
-22.01: BASMI-ELCHE 
-29.01: DESCANS 
-05.02: BASMI-TRAUMA 68 

femení (la. Divisió nacional):  
-29.01: CRISTINENC-SAN VICENTE 
- 5.02: CRISTINENC-JUAN XXIII 
-12.02: GIMNASTIC-CRISTINENC 
-19.02: CRISTINENC-ATHENAS 

FEMENÍ "B": 
-22.01: BONMATI-CRISTINENC 
-29.01: CRISTINENC-TOSSA 
-05.02: CASTELLFOLLIT - CRISTI-
NENC 
-12.02: CRISTINENC-SERINYA 
-19.02: UNDARIUS-CRISTINENC 

FUTBOL SALA 
PLATJA D'ARO F.S. 
-21.01: PLATJA D'ARO F.S.-
ADRIANENSE F.S. 
-28.01: LLIÇA DE VALL F.S.-
PLATJA D'ARO F.S. 
-11.02: IVANSPORT F.S.-PLATJA 
D'ARO F.S. 
-18.02: PLATJA D'ARO F.S.-LA 
UNION "B" P. ORTEGA 
-25.02: DESCANS 

GIMNÀS RIEMBAU 
-21.01: GIMNÀS RIEMBAU-DISCO 
SKY PINEDA 
-28.01: F.D. CASSANENC-GIMNAS 
RIEMBAU 
-11.02: A.E. MONT-RAS-GIMNAS 
RIEMBAU 
-18.02: GIMNÀS RIEMBAU-
ESPACOLOR-RANCHEL TORDERA 

HITS BOX 
-21.01: BAR RICKY'S 
CENTRE - HITS BOX 

TORRAS-

FARMACIES DE GUARD¡A 
CÁSTELL-PLATJAD'ARO: 
• Dei 16 ai 22 de gener: 
FARMACIA Civrr. Telf. 82.29.71. 
•Del 23 al 29 de gener: 
FARMACIA MIRALLES. 
Telf. 82.64.52. 
• Del 30 de gener al 5 de febrer: 
FARMÀCIA DE PUIG. Telf. 81.85.43. 
•Del6al 12 de febrer: 
FARMÀCIA SALA. Telf. 81.75.64. 
• Dei 13 al 19 de febrer: 
FARMÀCIA ÜTZET. Telf. 81.77.68. 
• Del 20 ai 26 de febrer: 
FARMÀCIA CIVfT. Telf. 82,29.71. 
STA. CRISTINA D'ARO: 
FARMACIA FUENTES. 
Telf. 83.72.14. 

URGÈNCIES 
• Policia Local Casteii-Platja d'Aro 
TeL 82 57 77 / 092 {urgències). 

• Policia Locai Santa Cristina: 
TeL 83 82 82. 
• Dispensari mèdic Casteii-Platja d'Aro: 
Tet. 81 62 13. 
• Dispensari mèdic Santa Cristina: 
TeL 83 75 35, 
• Creu Roja: 
TeíS.8192 22/81 81 51. 
• Guàrdia Civil: Tel. 81 75 94, 
• B o m b e r s : Tel. 81 93 08 

CARNISSERIA 
XARCUTERIA 

EMBOTITS 
ARTESANS 

Avinguda de la Platja, 74 
Telèfon (972) 81 68 97 

CASTELL D'ARO 
Boix Empordà q: 
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VAGÓ DE CUA 

Demografía 

CASTELL-PLATJA 
D'ARO 
NAIXEMENTS 
Samir Benjal El Bouabdelli 17-11-94 
Inmaculada Muñoz Rosa 01-12-94 
Marc Formatger Vila 06-12-94 
Anna Romeo Vidal 05-12-94 

MATRIMONIS 
Rossend Serradell i Noguera amb Teresa 
Bosch i Sala, 26.11.94 / Jaume Reixach i 
Puig amb Maria Mercè Flores 
Domenech, 26.11.94 / Jordi Gispert i 
Sala amb Silvia Herrera i Plana, 19.11.94 
/ Antonio-Jesús Romero Garcia amb Ana 
Maria Jorquera González, 10.12.94 / 
Enrique Estruch Maussner amb Cristina 
Rincón Font, 10.12.94 

DEFUNCIONS 
Vicente González Perez 16-11-94 
Francisco Torres Cabrera 25-11-94 
Josep Sala i Solé 27-11-94 

STA. CRISTINA D'ARO 
NAIXEMENTS 
Anaís Gómez Garcia 12-12-94 

CALENDARI 
REFRANYER 
DE FEBRER 

1 DC - Maridatge de Candeler, per Tots Sants fruiter. 
2 DJ - Per la Candelera, si no li fa al davant li fa al darrera. 
3 DV - Quan Sant Balí vol fer bé, cara d'ase té de fer. 
4 DS - Febreret curt, més brau que un turc. 
5 DG - Per Santa Àgata planta l'aufàbrega; dama polida 

ja la té eixida. 
6 DL - Quan trona pel febrer, tremola el vinyater. 
7 DM - El febrer, de cap o de cua Tha de fer. 
8 DC - Pel febrer, dos de mal i un de bé. 
9 DJ - El febrer, avergonyit, es tapa la cara i surt de nit. 

10 DV - Pel febrer, un dia al sol i l'altre al braser. 
11 DS - Pel febrer, no hi ha gos coniller. 
12 DG - Val més un llop dintre un ramat que un febrer 
enriallat. 
13 DL - Si el febrer riu, el fred reviu. 
14 DM - Febrer plujós, ordi abundós. 
15 DC - Febrer ventós, cara de gos. 
16 DJ - La pluja de febrer és el millor sementer. 
17 DV - Neu de febrer, a les portes se Tenduu el llebrer. 
18 DS - Violeta de febrer, per dama i cavaller. 
19 DG - Pel febrer floreix l'ametller. 
20 DL - Pel febrer, faves a fer. 
21 DM - Pel febrer tens de llaurar el que el març vulguis 
sembrar. 
22 DC - El febrer tira les velles al femer. 
23 DJ - Quaresma clara, tot l'Advent emborbollada. 
24 DV - Per Sant Maties comencen els ocellets ses alegries. 
25 DS - Mata més el febrer que un carnisser. 
26 DG - Pel febrer maridatge, per Nadal didatge. 
27 DL - Mes de febrer, mes mentider. 
28 DM - Per Sant Romà la neu al pla. 

(Calendari amb refranys per tots els dies de Josep M. Viader) 
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Fruites Verdures 

Magatzem de Fruites 

LLUÍS P A R A D E D A 
Carretera de Santa Cristina, s/n - Telèfon 8184 85 - CASTEU D'ARO 

SERVEI A DOMICILI PER ENCÀRREC 

S COOP c v i 

ELEGRICITAT - FONTANERIA 
SERRALERIA - CALEFACCIÓ 

C/ Les Sorres, s/n 
Tel. (972) 81 89 91 17249 CASTELL D'ARO (Girona) 



BRAVA 
3 F. 

ES L'EMISSORA DE RADIO 
DE MÉS AUDIÈNCIA 

A LA COSTA BRAVA AMB 
14.000 OIENTS. 

COPE 

TAL C O M H O S E N T S 

Font E.G.M. Octubre Novembre 1.994. Dilluns a divendre.<i. 

- ; 



DISSENY GRÀFIC - OFFSET - PUBLICITAT - FOTOCOMPOSICIÓ 
CATÀLEGS DEMPRESA - REVISTES - LLIBRES - CARTELLS 

IMPRESOS COMERCIALS: TARJETES, 
CARTES, FACTURES, SOBRES... 

Per a més comoditat us podeu adreçar a: 

EL CARRILET 
Apartat de Correus 107 - PLATJA D'ARO 

Telèfon/Fax 82 06 84 

c/. Barcelona.n^ 82 - Telèfon 57 27 53 - 17820 BANYOLES (Girona) 


